
 

 
 

 

DEN PAMÁTEK 
Opět se po roce 
můžete projít po 
městě a prohléd-
nout si  některé 
památky, které 
během roku ne-
jsou otevřeny, a 
pobavit se na 
některém z prů-

vodních programů. Pro letošní den 
evropských památek, který proběhne 9. 
září od 9.00 hodin, jsme připravili 
několik zajímavostí.  
Jen namátkově vás seznámím 
s některými akcemi.  
Opět jsme pro děti, ale i pro dospělé 
připravili putování po památkách se 
speciálním pasem, který bude mít 
mnoho výhod jak v den památek, tak po 
celé 3 roky své platnosti. Na základě 
vlastnictví pasu si budete moci v sobotu 
na dvoře restaurace Zlatý kalich na 
náměstí ochutnat pravé „stříbrské sele“ 
a děti si v neděli  mohou dojít od 15 
hodin zdarma na dětský film Za plotem. 
Ti, kteří to v neděli nestačí, mohou přijít 
až v pondělí od 17 hodin. Pro dospělé je 
připraven nový český film Všechno 
nejlepší, který se bude promítat od 
19.30 hodin. Ten, kdo si na radnici 
zakoupí „Pas po městských cestách i 
necestách“, se může zúčastnit zvláštní 
soutěže o vyhlídkový let vrtulníkem nad 
historickým Stříbrem. Jinak pro ostatní  
bude vrtulník létat od 10 hodin za částku 
500,-Kč. Startovat bude v prostoru 
pravého břehu řeky Mže u sběrny 
druhotných surovin. Samozřejmě, že 
záleží na počasí. Při nepříznivých 
povětrnostních podmínkách se asi létat 
nebude. (ovšem je možné domluvit 
náhradní termín pro skupiny). 
V prostorách nového hotelu Alexander 
si budete moci prohlédnout středověkou 
studnu a podívat se na staré filmy o 
Stříbře.  
Na závěr dne je připraven varhanní 
koncert v kostele Všech svatých.  
Další stanoviště a program tohoto dne 
najdete na třetí straně Stříbrského 
zpravodaje a v letáku MKS informuje, 
který by měla dostat každá rodina ve 
Stříbře do své schránky. Určitě si 
rezervujte volnou sobotu a od 9 hodin 
se na vás před radnicí města těšíme. 

Jan Koenigsmark 
 

 

LIDL OTEVŘEL 
 

Necelé čtyři měsíce trvala stavba 
očekávaného  Lidlu. Lidé se prodírali 
staveništěm, trpěli okolní hluk a prach, 
ale trpělivost se vyplatila. Lidl byl 
otevřen 17. srpna a hned první den 
přilákal spoustu zákazníků. Ti zároveň 
porovnávali ceny a sortiment s okolními 
markety. Problémy se zatím nevyskytly, 
jak nám sdělil vedoucí prodejny David 
Kořének. „Zatím mám dobrý pocit, je tu 
mnoho zákazníků a vypadají spokojeně.  
 

 
 
Kolaudace také proběhla v pořádku, 
všechno to ostatní nám ukáže čas,“ 
prozradil nám vedoucí.  Lidé zatím spíše 
hledali, kde se co nachází a které zboží 
se vyplatí.  Prodavačky u kasy si na 
málo práce stěžovat nemohly. 
 
 
 
 

 

 
Velkou   chválu   na   Lidl  pějí  zejména 
dojíždějící lidé a senioři, žijící v domech  
s pečovatelskou službou. Vyhovuje jim 
totiž lokalita, ve které se obchod 
nachází. „Jsem moc spokojená, že to 
mám pár kroků z autobusového 
nádraží,“ řekla nám Kateřina 
Aubrechtová z  Cebivi. „Jezdím sem 
několikrát za měsíc na nákupy, a tak se 
to hodí, že s těžkou taškou přeběhnu 
jen silnici k  zastávce autobusu,“ 
pochvalovala si.   Obdobně jsou na tom 
důchodci, kteří si zkracují cestu k Lidlu a 
Penny po nové lávce okolo rybníka. 
Najdou se ale i takoví, kteří si 
postesknou, že něco podobného by 
mělo být také v jiné lokalitě, například 
na Jižním předměstí, kde funguje jen 
malý obchod s potravinami.             
                                   (Martina Sihelská) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Internetová úprava bez velkoplošných reklam. 

 

 

V TOMTO ČÍSLE NAJDETE  
 
 

• PROGRAM EHD 
• ŠKOLNÍ STRÁNKA 
• HASIČI JEN NEHASÍ 
• O PIVOVARNICTVÍ 
• INFORMACE Z ÚŘADU 
• NĚCO O KULTUŘE 
• SPORT A DALŠÍ 
 



 
ANKETA: 
 
Jak vám vyhovuje nový supermarket 
LIDL? 
 

J. Harvan čáková, 
46 let, Stříbro 
„Jsem ráda, že tu 
Lidl postavili. Určitě 
sem budu chodit 
nakupovat. Hned 
první den jsme tu 
nechala 700 Kč za 
potraviny.“ 
 

 
Václav  Šůcha,  32 
let, Stříbro 
„Jsem spokojen, 
mají větší nabídku, 
než v Penny.  
Například zeleninu 
mají super. I místo 
Lidlu mi vyhovuje.“ 
 
 

 
Soňa Žáková,  12 
let, Stříbro 
„Lidl se mi líbí, jen 
ještě nemůžu 
všechno hned najít.  
Mají tu strašně moc 
sladkostí a koupila 
jsem si pěkný kšilt.“ 
 

 
 
 
Jana Kanterová,  
31 let, Stříbro 
„Jsem spokojená, 
mají tu veliký výběr. 
Vyhovuje mi i ta 
lokalita, 
že je to blízko 
centra. 

 
 
 
Vítězslav B ělov , 51 
let, Kladruby 
„Konkurenci vítám, 
hned se to i zlepšilo 
u nás v Kladrubech. 
Najednou máme 
výběr pečiva a lepší 
zeleninu.“ 
 
 
 

Václav Pour,   61 
let, Pernarec 
„Jsem spokojen. 
Já jsem řidič 
ČSAD, tak jsem 
rád, že pár kroků 
od nádraží mám 
takový obchod. 
Mají dobrý sor-
timent.“ 

 
 

MINITURISTA  CESTOVAL 
I O PRÁZDNINÁCH 
 
Celé léto si děti z našeho města mohly 
užívat příměstských táborů, které 
každoročně pořádá DDM.  Volný čas 
takto mohly děti vyplnit třeba se 
střeleckým oddílem, s turistickým, 
anebo cykloturistickým táborem. Tyto 
tábory byly pro všechny děti školního 
věku, předškoláčkům byl určen baby 
tábor. To byl vlastně miniturista, děti se 
každý den někam vypravily pod 
dohledem Evy Tomešové. Neopominuly 
cestu ke Vranovu, vydaly se autobusem 
do Plzně do bazénu a také jen tak 
křižovaly městem. Markétka Chválová si 
libovala, že se cestou zastaví i na 
zmrzlině a Katka Entová se těšila na 
hranolky. 
 

 
 
 

 

 

 

 

 

 

       

 DUMA – JM  s.r.o. 
 Benešova 200, Stříbro 
 tel.:  374 622 529 
 

 KVĚTINY - ZELENINA – SKLENÁŘSTVÍ 
 

Denní prodej  7.30 – 17.30 hodin, sobota 7.30 – 12 hodin 
Květinová služba se závozem na určené místo. 

 
Vazby:  příležitostné, svatební, slavnostní, smuteční 
Speciální vazby:  klobásové, cigaretové, zeleninové, bombónové a jiné dle přání zákazníka 
 

DDEENNNNĚĚ  ČČEERRSSTTNNÉÉ  ZZBBOOŽŽÍÍ  ––  PPŘŘIIJJĎĎTTEE  SSEE  PPOODDÍÍVVAATT,,  
BBUUDDEETTEE  UURRČČIITTĚĚ  SSPPOOKKOOJJEENNII  

 

 



 

VOLBY 2006 
 
Již za měsíc a pár dnů se sejdeme u 
volebních uren, kde určíme vládu nad 
městem na další čtyři roky. Před 4 lety 
se k volbám dostavilo zhruba 42% 
oprávněných voličů. Chtěl bych věřit, že 
v letošních volbách se nám podaří mít 
více jak 50% účast. Nadpoloviční účast  
už trochu ukazuje, jaký je názor 
obyvatelstva. Samozřejmě, že 75% 
účast by byla ještě lepší. Každý občan 
města a okolí by se měl zajímat o 
komunální politiku. Nemělo by mu být 
jedno, kdo za něj rozhoduje a zda je to 
rozhodování správné nebo špatné. Je 
pravda, že zde platí rčení, ne každému 
se dá zavděčit. Na řešení určitých 
problémů je více názorů, ale 
hospodaření města a péče o občany by 
měla být prioritou každého zastupitele, 
který bude v nových volbách zvolen. 
Proto přijďte vyslovit formou voleb svůj 
názor. Jedná se pouze o maximálně 
půlhodinové vytržení z vašeho 
normálního rytmu života.  
To bylo jen takové malé zamyšlení nad 
účastí ve volbách. 
Nyní již k praktickým údajům. V příštím 
vydání Stříbrského zpravodaje 
přineseme vyhlášku o konání 
komunálních volbách, abyste věděli, 
kam a kdy jít volit. 

Jan Koenigsmark 
 

FOND 
 
Česko-německý fond budoucnosti 
vyplácí od června 2001 z prostředků 
německé spolkové nadace „Připomínka, 
odpovědnost a budoucnost“ platby 
z titulu nucených a otrockých prací, či 
jiného nacistického bezpráví 
způsobeného během II. světové války.  
Téměř všechny přiznané platby jsou již 
realizovány, v několika stech případů 
však nemohly být poukázány, neboť 
došlo ke změně adresy nebo úmrtí 
žadatele a tyto skutečnosti nebyly 
kanceláři fondu sděleny. 
Podle německého zákona o zřízení 
shora uvedené nadace platby, které 
nebudou vyplaceny do 30. září 2006 
propadají. 
Vzhledem k tomu, že se projekt 
humanitárních plateb z titulu nucených 
prací mohl dotknout i dnešních seniorů 
ve Stříbře a okolí, byli jsme požádáni o 
zveřejnění následujícího upozornění: 
Ti žadatelé, kteří si u Česko-německého 
fondu budoucnosti – Kanceláře pro oběti 
nacismu podali žádost o humanitární 
platbu z titulu nucených prací, či jiného 
nacistického bezpráví, tato jim byla 
přiznána, oni ji však nepřevzali, nechť 
se neprodleně přihlásí na adrese: 
Kancelá ř pro ob ěti nacismu ČNFB 
Na Poříčí 12 
110 00 Praha 1 
telefon:  224 872710 
 
 

Toto upozornění se týká výhradně osob: 
• které si podaly žádost u Česko-

německého fondu budoucnosti 
v řádné registrační lhůtě. tj. do 31. 12. 
2001 

• oprávněných právních nástupců po 
výše uvedených osobách, kteří splnili 
šestiměsíční lhůtu pro nahlášení úmrtí 
původního žadatele Česko-
německému fondu budoucnosti 

Žádné nové žádosti nemohou být 
přijaty, neboť registrační lhůta pro 
podání žádostí byla ukončena dnem 31. 
prosince 2001. 

Alena Ratajová, vedoucí soc.odboru 
 
PEJSKAŘI,  POZOR !!! 
 
Každý, kdo vlastní čtyřnohého mazlíčka, 
má dvě zásadní povinnosti. Tou první je 
se o své zvířátko starat velmi svědomitě 
a s láskou. Druhou a ne-méně závažnou 
je placení poplatků. Jelikož na scénu 
přichází schválení zákona o pokutách 
pro neplatiče, je třeba se mít na pozoru 
a rychle své „zapomnění“ napravit. 
Vždyť poplatky nejsou tak závratné.  
Sazba poplatku činí:   (na rok) 
1. 1.000 Kč  za psa chovaného 

v domě, ve kterém jsou nejméně 
čtyři bytové jednotky 

2.  200 Kč  
 a) za psa chovaného v rodinných 

domech, v zahradách u RD a 
v domech, ve kterých jsou nejvíce 3 
bytové jednotky             

 b)  za psa chovaného na zahradách 
a v  zahrádkářských koloniích 

 c)  za psa, jehož držitelem je 
poživatel invalidního, starobního, 
vdovského nebo vdoveckého 
důchodu, který je jeho jediným 
příjmem 

3.   50 Kč  
 a) za psa chovaného v částech 

města Stříbra : Butov, Lhota u 
Stříbra, Milíkov, Otročín, 
Těchlovice, a v městské části 
Máchovo údolí 

 b) osoba, která je poživatelem 
sirotčího důchodu 

4. 1500 Kč za druhého a každého 
dalšího psa, jehož držitelem je 
osoba uvedená v odst. 1 , 2 a) + b), 
3 a). 

5. 300  Kč  za druhého a každého 
dalšího psa, jehož držitelem je 
osoba uvedená v odst. 2 c) a 3 b) 

 
 V případě držení psa po dobu kratší 
jednoho roku se platí poplatek jen 
v poměrné výši, která odpovídá počtu i 
započatých měsíců.  
Není dobré spoléhat na to, že zrovna o 
vašem pejskovi se nikdo nedoví.        
„Několik desítek našich občanů teď 
bude platit pokuty. O tom , že vlastní 
pejska s e většinou dozvíme ze stížností 
od okolních obyvatel,“ řekla nám 
Martina Bugyíková. Takže, jak vidíte, 
v našem městě těžko svého čtyřnohého 
kamaráda utajíte. A je určitě lepší 

uhradit menší částku, než mít problémy 
a platit mnohem více.  

(ms) 
 
Třídění odpad ů ve městě   
 
Od 1.7.2006 sváží ve Stříbře a jeho 
částech tříděný odpad svozová 
společnost EKODEPON s.r.o. 
Téměř po celém městě byly vyměněny 
kontejnery na papír, sklo a plast a počet 
kontejnerových stání byl zvýšen tak, aby 
se snížila docházková vzdálenost. Nově 
byly umístěny kontejnery např. u 
supermarketu v ulici Na Vinici, Dukelská 
– u gymnázia, Jiráskova, Kruhová, 
Sadová, Gagarinova  apod.   
Pro ukládání papíru slouží modré 
kontejnery, pro plasty – žluté a pro 
barevné sklo – zelené, nově pro bílé 
sklo – bílé kontejnery (pouze na 
některých stanovištích). Další novinkou 
je možnost třídění nápojových karton ů 
(krabice od džusů, mléčných výrobků, 
vín apod.) a to do nádob na plast. Před 
odložením nápojových kartonů je 
vhodné tyto vypláchnout a stlačit.  
Nové rozmístění kontejnerů je ve 
zkušebním provozu. Využívání  nádob 
je sledováno a  dochází k úpravám 
počtu a umístění kontejnerů na 
stanovištích.  
Přesto se obracíme na vás, na občany 
města  s prosbou, abyste kontejnery 
nepřeplňovali ani neodkládali odpad 
v jejich okolí. Vzájemná vzdálenost 
jednotlivých stanovišť  většinou není 
velká, doporučujeme proto v případě, že 
nádoba bude  přeplněna, využít nádoby 
na jiném stanovišti.      
Zároveň občany žádáme, aby 
neodkládali  do nádob na tříděný odpad 
to co tam nepatří, neboť toto komplikuje 
další zpracování tříděného odpadu, 
snižuje se kvalita vytříděné suroviny a   
tím i množství, ze kterého se vypočítává 
příspěvek na třídění odpadu, který 
zpětně město dostává. Důrazně 
upozorňujeme, že tyto nádoby nejsou 
určeny pro odkládání zbytkového 
komunálního odpadu . Nebezpečné a 
objemné odpady předejte bezplatn ě do 
sběrného dvora.   
Bezplatn ě můžete do sběrného dvora 
odkládat i veškerá elektrozařízení (velké 
i malé domácí spotřebiče např. sporáky, 
pračky, lednice, mrazáky, televize a 
monitory, počítače, videorekordéry, 
osvětlovací zařízení včetně žárovek a 
zářivek).   
Věříme, že se občané aktivně zapojí do 
systému třídění odpadů ve městě. 
Ukládání odpadů na skládku je 
nejdražší položkou, důsledným tříděním 
odpadů se snižují náklady, které město 
musí vynaložit na likvidaci odpadů.     

Jana Šauerová,  MěÚ Stříbro, OŽP 
 
 
 
 
 



 
JEŠTĚ KŘIŽOVATKA 
Se zájmem jsem si přečetl článek pana 
Koenigsmarka ve zpravodaji č.8, včetně 
malé ankety k okružní křižovatce a 
dobové fotodokumentace, která názorně 
ukazuje, jak se postupem času měnil 
vzhled této křižovatky. Jako pracovník 
Správy a údržby silnic Stříbro, 
příspěvkové organizace Plzeňského 
kraje, která je jedním ze dvou investorů 
okružní křižovatky, jsem se rozhodl 
podělit se s občany města Stříbra a jeho 
okolí s trochou doplňujících informací, 
které předcházely realizaci této nové 
okružní křižovatky ve Stříbře.    
Tak jako všechno má svůj čas a užitnou 
hodnotu, tak i původní křižovatka 
s postupem času začala dosluhovat a 
přestávala s narůstajícím dopravním 
zatížením plnit svou základní funkci, 
kterou je především zajištění 
bezpečnosti a plynulosti silničního 
provozu. Při dopravních špičkách se 
postupně stávala křižovatka obtížně 
průjezdnou, tvořily se zde kolony vozidel 
- především v Benešově ulici, což mělo 
za následek mimo hluku též 
znečišťování ovzduší výfukovými plyny 
vozidel a zároveň zde docházelo 
k nárůstu drobných dopravních nehod.  
Změnit tento postupně se zhoršující stav 
bylo možné pouze rekonstrukcí 
křižovatky, což představovalo v prvé 
řadě získání potřebných finančních 
prostředků. Na základě opakovaného 
záměru firmy LIDL vybudovat zde 
prodejnu s napojením do této křižovatky 
a mnoha dalších společných jednání 
mezi Správou a údržbou silnic Stříbro 
(dále jen SÚS), Plzeňským krajem jako 
majetkovým vlastníkem silnic II.a III.třídy 
a firmou LIDL došlo k uzavření smlouvy 
o financování, což bylo základní 
podmínkou možné realizace stavby. 
Jedním ze zásadních požadavků SÚS 
Stříbro při zpracování projektové 
dokumentace této okružní křižovatky byl 
požadavek na maximální normové 
parametry nové okružní křižovatky, 
které musí zajistit s výhledem do 
budoucna maximální průjezdnost všech 
typů vozidel, včetně nadrozměrných 
přeprav. Tato křižovatka představuje 
druhé dopravně nejzatíženější místo na 
okrese Tachov, kterým projede za 24 
hodin celkem cca 9000 vozidel (jedná 
se o údaj z celostátního sčítání dopravy 
v roce 2000), údaj ze sčítání dopravy 
v roce 2005 ještě není k dispozici, ale je 
reálný předpoklad 10% nárůstu. 
Důležitým faktorem při projektování byla 
též skutečnost, že se jedná o křižovatku 
3 silnic II.třídy, kdy křižovatka ve spojení 
se silnicí č.II/605 (Plzeň–Rozvadov) je 
zároveň uváděna jako náhradní trasa 
pro převedení veškeré dopravy 
z dálnice D5 v případě nutného odklonu 
dopravy. Dalším zásadním požadavkem 
bylo zajištění odpovídající bezpečnosti 
všech účastníků silničního provozu 
v dané lokalitě na základě reálného 

předpokladu nárůstu pohybu chodců ve 
vazbě na novou prodejnu firmy LIDL. 
Jen čas a stoupající automobilová 
doprava ukáže, zda investice ve výši 
téměř 20 milionů korun do výstavby této 
nové okružní křižovatky byla tou 
správnou investicí, která má sloužit 
k užitku široké motoristické veřejnosti, 
občanů a návštěvníků města Stříbra 
nejen dnes, ale i do budoucna.   
Je samozřejmostí, že parametry a 
provedením okružní křižovatky, jejíž 
součástí jsou nejen nové chodníky, 
úpravy dvou ulic, ale samozřejmě i 
doprovodná zeleň podstatně změnila 
ráz této lokality, ale věřte, že snahou 
projektanta a obou investorů byl co 
nejšetrnější zásah do dané lokality. 
Jednu drobnou vadu na kráse však lze 
v rámci chodníkových úprav spatřit. 
Touto vadou je ponechání stávajícího 
chodníku od nové křižovatky ve směru 
na tř.5.května. Podotýkám, že oprava 
této části chodníku nebyla zahrnuta do 
stavby. Podle mého názoru je  potřeba 
provést opravu této zbylé části chodníku 
v provedení zámkové dlažby tak, jak je 
tomu v okolí celé stavby. Samozřejmě 
vím, že je to o penězích a rozpočtu 
Města Stříbra, ale přesto věřím, že se 
potřebné peníze v pokladně Města 
Stříbra najdou a tato drobná vada na 
kráse bude v brzké době odstraněna. 
Upřesňující údaje stavby k řižovatky: 
Plánované celkové náklady:                              
19 900 000,- Kč. 
Investice firmy LIDL Česká republika 
v.o.s. :  11 900 000,- Kč. 
Investice Plzeňského kraje: 
8 000 000,- Kč. 
Zhotovitel: STRABAG a.s., provozní 
jednotka Stříbro, projektant:D PROJEKT 
PLZEŇ Nedvěd s.r.o. 
Zahájení výstavby:   15.dubna 2006 
Ukončení výstavby:  31.července 2006  
Základní parametry okružní 
křižovatky 
� Pětiramenná okružní křižovatka 

elipsovitého tvaru 
� Délka hlavní osy     48,20 m 
� Délka vedlejší osy   42,30 m 
� Jízdní pruh o šířce     5,50 m 
� Pojížděná dlážděná část prstence o 

šířce 2,25 m 
Stávající vodorovné dopravní značení 
v prostoru okružní křižovatky je dnes 
provedeno v barvě jako provizorní 
značení s tím, že nejpozději do června 
2007 bude provedeno definitivní 
vodorovné dopravní značení 
v provedení stříkaný plast. Důvodem je 
zajištění kvality vodorovného značení 
nových živičných povrchů.    Na závěr 
mi dovolte poděkovat zhotoviteli okružní 
křižovatky tj.firmě STRABAG a.s., 
provozní jednotka Stříbro, projektové 
kanceláři D Projekt Plzeň  Nedvěd 
s.r.o.za kvalitně odvedenou práci a 
zároveň oběma investorům tj. firmě 
LIDL a Plzeňskému kraji za financování 
okružní křižovatky. 

Jiří Franěk 

GOLF V ZÁŘÍ 
Prázdniny jsou za 
námi a začínáme se 
pomalu a 
nezadržitelně blížit 
ke konci roku. Ještě 
však před námi je 
konec léta a krásný 
podzim, kdy jsou 
golfová hřiště nej-
hezčí.  
V polovině srpna 
jsme na našem 
hřišti připravili zej-
ména se stříbrskými 
golfisty  další ročník 
turnaje „Stříbrský 

kahan“. Zajímavostí je, že druhá část 
turnaje se odehrává v noci se svítícími 
míčky. Letošní ročník vyhrál Ivan 
Svoboda. Na druhém místě se umístil 
stříbrský hráč Ladislav Štrunc. Celkem 
se turnaje zúčastnilo 40 hráčů. 
V září je připraveno opět několik turnajů 
a zejména vlastní přebor klubu, kde se 
rozhodne, kdo je z golfového klubu 
Alfrédov nejlepší. 
Opět bych vás rád pozval do našeho 
areálu a to nejen na golfový sport, ale i 
na procházku či projížďku na koních. Je 
tu také připraven i chovný rybník pro 
rybáře. Zde si určitě každý nějakou tu 
rybu chytí. Tak  si určitě udělejte sobotní 
či nedělní výlet. Dobrá kuchyně v areálu 
klubu je samozřejmostí. Případné 
podrobnosti najdete na www.gcal.cz. 

(jk)

 

 

AKCE U JEVČÁKA  
Nádražní ulice, Stříbro 
 
1.9.   20.00 hod    ALBUM 
 

9.9.   20.00 hod   KAMION 
 
Přijďte se pobavit a zatančit si!! 
 

 

AUTOOPRAVY 
Jan NOVÁK 
Krátká 1234, St říbro 

 

PO – PÁ 8 – 18 hod. 
SO 9 – 12 hod. 

 

 
 

tel.: 374 623 421 
mobil: 604 545 013  

 



 
HASIČI JEN NEHASÍ 
 
Práce hasiče se zdá dětem jako velice 
zajímavá, nám dospělým jako lukrativní i 
dobře placená, ale co více víme o jejich 
náplni práce kromě toho, že mají uhasit 
požáry? Jak to tedy funguje v praxi, to 
jsme pro vás zjistili u místního sboru 
profesionálních hasičů. Připravili jsme 
pro vás malou reportáž ze stříbrské 
stanice, které velí kapitán Jiří Havlovic 
téměř 14 let. „Naší náplní práce je 
samozřejmě hašení požárů,“ rozpovídal 
se velitel stanice Havlovic. „Jenže není 
to jen o tom. My také asistujeme u 
nehod, kde musíme vyprošťovat osoby, 
odklízet nebez-pečné látky třeba když 
vytéká nějaká chemikálie z cisterny.  
Pokud je velká voda, zajišťujeme 
ochranu obyvatel, odčerpáváme 
zatopené objekty, na to máme extra 
výbavu, vlastníme jak ponorná a kalová 
čerpadla, tak i motorový člun.“ Práce 
hasičů je tedy rozmanitá. Snad proto 
největší zájem vyvolává u dětí. Pro ty 
potom ve školách připravují hasiči různé 
předváděčky, kde děti seznamují 
s technikou, oděvy a také, jak se mají 
chovat při požáru. Hlavně malé děti 
předškolního věku by měly vědět, že se 
před ohněm nesmí schovat třeba do 
skříně, neboť  je hasiči pak nemohou 
najít, bohužel oheň ano. S čím se také 
hasiči poslední dobou hodně potýkají? 
„Je to k nevíře, ale hodně nás také 
zaměstnávají výjezdy k vosím hnízdům, 
ty prakticky ničíme aspoň dvakrát, třikrát 
týdně. V každé rodině je nebezpečí 
alergie a úplně nejhorší je to tam, kde 
jsou malé děti. Hnízda se postříkají 
speciální jedovatou látkou a pak 
odstraní. Pokud jde o včely, ty jsme 
dříve dávaly včelařům, ale dnes to již 
není možné, a proto je čeká obdobný 
postup. Včelaři se obávají různých 
infekcí,“ vysvětluje Havlovic.  
 

 
 

Obyvatelé bývali zvyklí v případě požáru 
na sirény, ale ty už se používají jen 
vyjímečně. Proč? „Sirénu využíváme, 
když svoláváme dobro-volné hasiče. 
Profesionálové jsou většinou na příjmu 

díky mobilním telefonům, a tak se siréna 
opravdu použije jen v extrémních 
případech,“ dostalo se nám vysvětlení. 
Naše čtenáře samozřejmě také zajímá 
finanční ohodnocení, které kdysi bývalo 
nadprůměrné. Hasiči se shodli na 
jednom, není to nic závratného. Nikdy 
ani sebevětší peníze prý nenahradí ten 
stres při vyprošťování lidí, ať už živých 
či mrtvých. Jsou to zážitky, které se vryjí 
do paměti, ačkoliv je chceme vytěsnit.  
A hlavně, i když nejsou výjezdy, práce je 
pořád dost. Denně se provádí školení a 
také se musí kontrolovat technika, aby 
třeba v té nejkritičtější chvíli neselhala… 
 
SIFON NÁVŠTĚVNÍKY 
ROZEHŘÁL 
 
Kapela Sifon, která v srpnu vystupovala 
v areálu U Jevčáka, přilákala zejména 
silné ročníky z roku 1970. Ti totiž 
nejvíce akci zaplnili a také dobře kapelu 
 

  
 

 
znají. Ačkoliv bylo večer poměrně 
chladno (okolo 22. hodiny bylo 12-13 
stupňů, kombinace alkoholu, tance a 
dobré nálady všechny zahřála. Kapelu si 
nenechal ujít ani Vladislav Davidík. 
„Chodím na takové akce rád. Naposledy 
jsem byl před týdnem v Plzni na kapele 
Tři sestry.“  Sifonový nářez si dopřála 
stovka platících návštěvníků.  

 
MAMINKY SE MOHOU 
TĚŠIT 
 
Obyvatelé severního předměstí si zcela 
jistě povšimli, že z jejich sídliště zmizela 
nevzhledná socha rozevřené knihy a 
staré sušáky na prádlo. Nikdo se ale 
nemusí obávat, že sídliště zůstane 
úplně holé. Na uvolněném místě má na 
podzim vzniknout nové dětské hřiště, 
které bude  splňovat normy EU. 
V prostoru mezi obchodem a 
mateřinkou by mělo tedy vyrůst hřiště 
pro malou kopanou. Za brankami je 
plánovaná síť proti vnikání míče do 
oken panelových domů a na chodník do 
MŠ.  Vedle této hrací plochy je 
naplánované umístění herních prvků 
včetně bezpečnostních podkladů.  
Stavební úpravy dětského hřiště by 
měly začít v tomto měsíci. Během 
letošního podzimu by se v našem městě 
měly objevit i další hřiště a to 
v lokalitách na Západním předměstí, 
v Kladrubské ulici a u DDM. 

 

 
 
Všechna nově zbudovaná hřiště budou 
v souladu s evropskými normami EN 
1176-1177. Podobné hřiště už  využívají 
děti u Brožíkovy ulice a také 
v Těchlovicích.  Tato dvě hřiště mají i 
svého provozovatele a to Lesy města 
Stříbra. Ti zajišťují bezpečnost a drobné 
opravy a  obě hřiště přes noc zamykají. 
 
Foto a texty na straně Martina Sihelská 
 

 
PODĚKOVÁNÍ 
 
Ráda bych poděkovala Sanitě J3 za 
jejich služby. 
V jarním období moje maminka musela 
pravidelně dojíždět do nemocnice 
v Plzni. Nejprve jsme se snažili v rodině 
prostřídat a maminku vozit. Vzhledem 
k našim pracovním povinnostem 
každodenní cesta do Plzně nebyla 
možná, tak jsme po úvaze zvolili 
dopravu sanitou. 
Trochu jsme se této volby obávali, 
zvláště maminka, která neměla právě 
nejlepší zážitky se sanitami z Plzně, 
s kterými  při návratu z nemocnic 
procestovala jako ležící pacient celý kraj 
a ve voze strávila 4 hodiny. Já jsem ale 
měla s dopravy sanitkou dobré 
zkušenosti, tak jsem maminku 
přesvědčila.  
A opravdu! Maminka byla spokojená, už 
se těšila na Petra, Tondu, Martina a 
další řidiče, nepříjemné pocity z léčby jí 
zahnala komunikace s nimi a zážitky 
z cest. Často vyprávěla o trpělivosti 
řidičů s neukázněnými pacienty, kteří 
nebyli na daném místě, někdy i bez 
oznámení zvolili jinou cestu domů, nebo 
si odběhli nakoupit, řidiči je sháněli, 
v sanitě čekali další pacienti a doba 
cestování se zbytečně protáhla. 
Nejenom za maminku, ale i za sebe, 
bych chtěla poděkovat za ochotu, 
obětavost, trpělivost a lidský přístup 
paní Šmajdové na dispečinku a řidičům 
Sanity J3. 
 
Děkuji. 

 
Mgr. Jaroslava Cvrková 

 
 
 
 
 
 



 

 
STŘÍBRSKÝ PIVOVAR 
 
V roce 1912 měl měšťanský pivovar, ten 
ve východní části města, celkem 99 
vlastníků. 
Z podnikatelských aktivit , souvisejících 
s pivem , je možno připomenout 
postavení dosti rozsáhlého hotelu 
s názvem U Bílého lva roku 1897 na 
místě domů č. 3 a 4 v severozápadní 
části náměstí. Později vedle něho přibyl 
menší hotel Město Praha, který byl roku 
1930, aby jeho majitel nemusel uvádět 
název česky a německy, alespoň 
dočasně nazván Hotel Wiesinger. 
Podobně to bylo i s hotelem majitele 
Schobera. Ten pak po roce 1945 nesl 
název Evropa.  
V Československé republice po roce 
1918 byla zaznamenána zvýšená 
stavební činnost ve městě. Na jaře roku 
1931 započala výstavba městských 
jatek na místě původního městského 
pivovaru za kinem v Alešově ulici. Jatka 
byla dokončena ještě téhož roku a 
sloužila ještě dlouho, snad do 80. let 
minulého století.   
Za 1. světové války se zdražovaly 
potraviny, kterých byl nedostatek, došlo 
i ke zdražení piva. Od 22.2. 1915 si 
hostinští účtovali za 1 litr stříbrského 
piva 36 haléřů a za plzeňské 52 haléřů. 
Přitom 1 kilogram hovězího masa stál 
2,40 .  
V nově zřízené Československé 
republice, kam stříbrští Němci nechtěli, 
se dlouho o pivu nic nepíše, asi měli jiné 
starosti, než zapisovat, jak to bylo 
s pivem a pivovary. Pít se ale určitě 
nepřestalo.  
Konečně 22. prosince 1923 byl v domě 
511, to je dnešní poliklinika, otevřen 
český hostinec, zřízený plzeňským 
pivovarem Světovar. Sem pak pořádali 
Plzeňané výlety, aby posílili český živel 
v německém Stříbře.  
Hostinec Stará pošta , který v té době 
už  patřil měšťanskému pivovaru, byl 
uvnitř zcela přestavěn,  mimo jiné pro 
potřeby spolků pěveckého, hasičského 
svazu Němců a tělocvičného.  
Pivovar je také jmenován mezi podniky, 
které po roce 1945 přešly pod národní 
správu. Pak byl podle výnosu ministra 
výživy začleněn do Československých 
pivovarů a 21.7.1948 znárodněn.  
V roce 1950 byla provozovna 
Západočeských pivovarů ve Stříbře 
zrušena a historie stříbrského 
pivovarnictví tím ukončena. Pivovar za 
rok 1945 uvařil 4616 hektolitrů piva a 
v roce 1948 jen 4337 hektolitrů.  
3.6. 1954 převzal objekt pivovaru 
Krajský zemědělský nákupní podnik. To 
už skoro všichni známe, jak tam byla 

dozrávárna ovoce, zvláště pak banánů, 
které se u nás ve  
Stříbře prodávaly i přezrálé za 
zlevněnou cenu 8 korun za kilo. 
V knížce fotografií reklam na 
pivovarnické výrobky je také povídání o 
našem pivovaře.  
Založen roku 1399 
Zrušen           1950 
Majitelé:právovárečné měšťanstvo 
královského města Stříbra od roku 1399 
do 1945, 
Národní správa Československých 
pivovarů v Praze  od roku 1945 do 
1948, 
Západočeské pivovary v Plzni  
       
1948 do 1950. 
Ze jmen sládků napíši prvního 
jmenovaného, to byl Antonín Wiesinger, 
který byl sládkem od roku 1848 do 
1858. Bedřich Watzka z rodu slavného 
stříbrského kronikáře Watzky byl 
sládkem od roku1923 do 1925. Po něm 
převzal sládkovství Antonín Pfrogner a 
sládkoval až do konce 2. světové války. 
Posledním sládkem v historii stříbrského 
pivovaru byl Bohuslav Pivoňka.  
Předsedy správní rady pivovaru byli 
pánové Jan rytíř Strerowitz( všimněte si 
laskavě, jak se jméno jednoho 
z nejbohatších stříbrských občanů píše 
zase jinak), Robert Harzer, Ernst Adler, 
Alexander Hacker poslední dr. Otto 
Reymann. 
Národními správci byli Josef Herian a 
Jiří Žoček. 
Materiál jsem čerpala z knihy Stříbro 
2000, Historie a současnost podnikání 
na Mariánskolázeňsku, Tachovsku  
Stříbrsku a z kroniky pana Vešty.  
 
 
NOVÁ KNIHA O HORNICTVÍ 
21. září 2006 proběhne v Městském 
muzeu křest publikace „Kniha o 
stříbrském hornictví“. 
Její autoři Karel Neuberger a Ing. 
Jaroslav Jiskra shrnují  v této publikaci 
komplexní  historii hornictví ve 
stříbrském revíru od prvopočátku až do 
ukončení těžby v roce 1975. Stříbrský 
rudní revír je zřejmě, historicky 
doloženou nejstarší těžební oblastí 
Českého království. Dokumenty 
podložené nejstaršími zprávami jsou 
datovány kolem roku 1183 a jsou 
dokonce starší než zprávy o dolování 
v Krušných horách nebo v Sasku. Těžba 
rud probíhala v našem revíru s několika 
přerušeními po téměř 8. století. To 
svědčí o mimořádném významu, který 
oblast Stříbrska a jeho nejbližšího okolí 
měla.  
Publikace má 192 plnobarevných  stran, 
na křídovém papíře, v pevné obálce.  
Autoři publikace chtějí tímto poděkovat 
všem sponzorům (Nadace Jakoubka ze 
Stříbra, Krajský úřad Plzeň, Pragis a.s. 
Praha, Geotechnika a.s. Praha, Beton 
Union s.r.o. Plzeň, Kermi s.r.o. Stříbro, 
Alcoa Fujikura Czech s.r.o. Stříbro, 

Strabag a.s. Praha, KSI s.r.o. Plzeň, 
Vladimír Ryneš-Stříbro a další ).  
Publikace bude v prodeji od 22. září 
2006 v Městském muzeu ve Stříbře, 
v Hornickém spolku ve Stříbře a 
v Knihkupectví paní Eberlové ve Stříbře. 
Doufáme, že publikace přispěje 
k dalšímu zviditelnění Hornicko-
historického spolku ve Stříbře a Města 
Stříbra. 

Karel Neuberger 
 
Jan RYBECKÝ a Karel SÝKORA    
vystavují  v muzeu 
 
Hned dva známí malíři z našeho okolí 
se sejdou se svou tvorbou v prostorách 
muzea.  Autorská výstava k životnímu 
jubileu  Jana Rybeckého a Karla Sýkory 
začne 8. 9. 2006. Zajímavostí bude 
rozdělení výstavních prostor. Jan 
Rybecký představí svou tvorbu v galerii 
v prvním patře a  Karel Sýkora  využije 
prostorů vstupní haly.  Dnes vám 
představíme prvního z malířů. 
Jan Rybecký  se narodil 18.4. 1946 a 
letos oslavil krásných  60 let. Původem 
pochází z Jižní Moravy.  
 

 
 
Od  roku 1968  žije ve Stříbře. Vyučil se 
zedníkem a v sedmdesátých letech  
zhodnotil své znalosti ještě stavební 
průmyslovkou.  Nyní v tomto oboru 
podniká.  Je to člověk, který nikdy 
nezahálí a pokud zrovna nepracuje, 
vyplní volný čas svým koníčkem a to je 
malování. „Každý vlastně maluje od 
dětství, ale více do hloubky jsem šel až 
v osmdesátých letech, kdy jsem si 
dostavěl dům a napadlo mě si stěny 
ozdobit vlastními obrazy,“ vzpomíná na 
své začátky Rybecký. Začal tedy chodit 
na hodiny k Františkovi Troblovi do LŠU. 
Dnes je Rybecký vyhledávaným 
umělcem. Nejraději maluje krajinky a to 
všemi způsoby. Využívá  pastelových a 
olejových barev,  nezalekne se ani 
akvarelu a uhlu.  Na jiné koníčky už moc 
času nezbude. Rybecký si ale také rád 
poslechne dobrou hudbu a někdy mu 
vyjde i chvilka na nějakou historickou 
četbu.  Průřez jeho tvorbou můžete 
oceňovat až do 8. října. 

(ms) 

ŽIVOT MĚSTA 
Z POHLEDU HISTORIE 

 

připravila Jind řiška Netrvalová, 
kroniká řka města St říbra  



 
ZPĚT DO ŠKOLNÍCH LAVIC 
Prázdniny skončily a začíná škola. Děti 
musí zklidnit svůj naplno zbujelý 
temperament a začít se soustřeďovat na 
výuku. Zvláště pro ty nejmenší školáčky 
je to velký skok do povinností. A tak se 
na ně musí opatrně. První dny se děti 
neučí. Nejdříve si vyprávějí zážitky 
z prázdnin. Spolužáci i učitelky by se 
přece měly dozvědět, že na táboře bylo 
skvěle a babička umí nejlepší borůvkový 
koláč. Ale nemluví se jen o zážitcích 
z prázdnin. Tak třeba žáci prvního 
stupně ze ZŠ v Gagarinově ulici 
vzpomínají i na závěr posledního 
školního roku. Díky fotkám a velkým 
zážitkům jim v těchto dnech ožívají 
vzpomínky na Stříbro – město řemesel. 
To si každá třída vybrala jedno, dnes již 
skoro zapomenuté řemeslo a nasbírala 
o něm co nejvíce informací. Po 
rozsáhlém pátrání se na závěr školního 
roku uskutečnil jarmark, kde malí 
řemeslníci nabízeli své produkty.  
Děti mají také ještě v paměti turistickou 
vycházku kolem řeky a k hornickému 
skanzenu. Cestou plnily různé úkoly. 
Například stavěly domeček pro lesního 
skřítka Lotrýska.  Takový byl závěr 
školního roku. A tak ani začátek nesmí 
být nudný. Děti se už teď těší na 
slíbenou drakiádu a koloběžkiádu a 
spoustu jiných školních akcí.  

Jiřina Svobodová 
 

 
 
MÁTE DOMA PRVŇÁČKA?  
Můžete získat p říspěvek na 
výbavu do první t řídy! 
 
Ustanovení § 33 až 117/195Sb., o státní 
podpoře, ve znění zákona 113/2006 
Sb., od 1. 4. 2006 upravují novou dávku 
státní sociální podpory, příspěvek na 
školní pomůcky. 
Jedná se jednorázovou dávku ve výši   
1.000 Kč. Nárok na tuto dávku vzniká 
nezaopatřenému dítěti dnem  1. června 
příslušného kalendářního roku, kdy dítě 
začíná plnit povinnou školní docházku. 
Nárok na příspěvek a jeho výplatu se 
zkoumá vždy k 1. červnu příslušného 
kalendářního roku, ve kterém bylo dítě 
přihlášeno k zápisu k povinné školní 
docházce, nebyl-li mu k tomuto datu 
povolen odklad a mělo-li nárok na 
přídavek na dítě za měsíc květen 
bezprostředně předcházející tomuto 1. 
červnu.  V případě, kdy dojde k odložení 
zahájení povinné školní docházky, bude 

příspěvek na školní pomůcky náležet až 
v následujícím roce, tj. v roce, kdy při 
plnění ostatních podmínek dojde ke 
skutečnému zahájení školní docházky. 
 

 
 
Na začátku září se do školy vydali také 
nový prvňáček Michal Volár  a zkušený 
druhák Martin Kastl.   
 
ŠKOLY SE PŘEDSTAVÍ V NOVÉM 
KABÁT Ě 
Novinky překvapí žáky škol na 
Mánesově, Gagarinově a Revoluční 
ulici. Škola v Mánesově ulici získala 
přes prázdniny nové bezbariérové 
přístupy, rozšířené dveře na sociální 
zařízení a čerstvě vymalované učebny.  
Vstup pro postižené žáky je tam 
situován z boční levé strany budovy, 
kde ihned navazuje výtah.  Novější 
škola v Gagarinově ulici také nezůstala 
pozadu. Bezbariérový přístup je zřízen u 
hlavního vchodu. Ten pak navazuje na 
kombinaci  šikmé zdviže a svislého 
výtahu, neboť  budova samotná má více 
pavilonů,  na které je třeba vnitřně 
navazovat. Z části kabinetu přírodopisu 
se vybudovalo bezbariérové sociální 
zařízení. Obě zmíněné školy se tak staly 
přístupné všem žákům. 
 

 
 
Opravy zcela jiného rázu řešila škola 
V Revoluční ulici. Tam jsou bezba-
riérové přístupy již od roku 1997, kdy se 
do zrekonstruované budovy přemístila 
škola z prostor na náměstí. „U nás se 
přes prázdniny udělala část nové 
střechy, protože původní byla v ne-
dobrém stavu a do budovy zatékalo. 
Jinak naše žáky asi překvapíme novým 
vstupem do školy, který se změnil díky 
výstavbě Lidlu. Původní vchodová 
branka je zrušena a hlavním vchodem 
se od září stává prostor od parkoviště,“ 
řekl nám ředitel školy Milan Sosík. 
Dodal také, že pokud by měly nastat 
komplikace s omezeným příchodem do 

školy kvůli automobilům, nabízí se ještě 
možnost vchodu z Revoluční ulice. 
                      
NABÍDKA V DDM 
I letos máte možnost zapsat své dítě do 
některého z kroužků v DDM. Kroužky 
jsou samozřejmě převážně pro děti, ale 
některé jako třeba kroužek počítačů, je i 
pro dospělé.  
Zde vám nabízíme zkrácený přehled 
zájmových kroužků. 
Cvičeníčko s hudbou  pro dívky 1.-
3.tříd, kombinace cvičení 
Aerobic II.  pro dívky od 6. třídy, aerobní 
cvičení, rozvíjení pohybových 
schopností 
Kuželky  od 10 let 
Hra na kytaru I. p ro začátečníky 
Sportovní kroužek  od 4. třídy, základy 
kolektivních sportů, cvičení, hry. 
Sportove ček  pro děti 1.- 3. tříd. 
Veškeré pohybové hry a soutěže. 
Stolní tenis II.  pro pokročilé, kteří už 
zvládají základy  a chtějí se zdokonalit. 
Zábavné odpoledne   pro děti od 1. tříd. 
Hry, soutěže, turnaje, cvičení. 
Modelá ř určeno šikovným chlapcům a 
dívkám od 1. tříd. 
Cyklo – turistický  pro děti od 2. třídy, 
nutnost kola a přilby. 
Počítače  Osm základních kursů 
rozdělených dle pokročilosti a znalostí. 
Možnost zapsání všech věkových 
kategorií. 
Angli čtina pro pokro čilé  určen pro 
loňské začátečníky a také pro zájemce 
o rozvoj základů tohoto světového 
jazyka. 
Horolezecký klub  pro všechny 
milovníky adrenalinového sportu. 
K dispozici je horolezecká stěna v DDM 
a možná účast na sportovních akcích. 
V nabídce je také Mladý záchraná ř, 
Šachy, Kroužek mladých v čelařů, 
Super dívka, Píš ťalka, St říbrské 
hvězdy. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

ZÁKLADNÍ UM ĚLECKÁ ŠK OLA 
STŘÍBRO PŘIJÍMÁ OD 
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VĚTŠÍ POČET ŽÁKŮ 
 
základních a středních škol (od 6 do 
18 let)  na elektronické klávesové 
nástroje  (keyboardy). Veškeré 
informace získáte na níže 
uvedeném  telefonu,  mailu nebo 
mobilu. 
Dále přijímáme žáky od 6 let na 
dřevěné a žesťové dechové 
nástroje, housle, klavír, bicí nástroje 
a žáky do výtvarného oboru a 
tanečního oboru. 

tel., fax: +420 374 622 400 
e- mail:  zus.stribro@quick.cz  

mobil: 603 308 545  



 
MÁLO POŘÁDANÝCH AKCÍ ? 
ZÁLEŽÍ JEN NA VÁS!!! 
 
Městské kulturní středisko se neustále 
potýká s lhostejností občanů k  nabí-
zeným produktům. Jak se do lesa volá, 
tak se z lesa ozývá. Pokud se mají stát 
nabízené akce prodělečným „propa-
dákem“, je samozřejmé, že nabídka 
začne klesat. Uvedu příklad. Do našeho 
města je pozvaný známý herec. Ten 
přijede pouze v tom případě, že mu 
uhradíme  35 000 Kč. MKS má před 
sebou složitý úkol, a to je odhadnout 
aspoň přibližný počet návštěvníků, zda 
je vůbec možné tuto částku uhradit. 
Musí být také daná cena vstupenky. 
Tedy pokud by mohlo přijít 100 diváků, 
měla by být minimální cena vstupenky 
aspoň 350 Kč. Ale může se stát, že při 
této ceně vstupného nakonec přijde jen 
20 diváků. Herec ovšem svou sazbu 
nesníží. (Proč by to taky dělal, že.) Tím 
nastane situace, že tento finanční rozdíl 
musí někdo doplatit. Tato nemilá 
povinnost připadne MKS. Být to 
soukromý podnikatel, tak brzy 
zkrachuje. MKS přitom ani na nabitém 
sále (to se stává minimálně) nevydělá a 
ani mu o výdělek nejde. Stačí nebýt moc 
prodělečný a nebo alespoň zůstat na 
nule. Dále se musí do rozpočtu zahrnout 
náklady na knihovnu, kulturní dům a 
kino, kde se hradí energie, voda, mzdy, 
opravy apod. Pro malou informaci. 
Pokud chceme vydělat korunu 
v městské knihovně, musíme tam vložit 
4,50 Kč, v kině je to pouze 2,50 a 
v kulturním domě to vychází na cca 1,50 
Kč. Tak tedy na závěr, to je malé 
vysvětlení, proč MKS nabízí málo 
kultury. Vše je zejména o penězích, ale 
děláme co můžeme, to nám věřte. 
Přijďte nám sami říct, koho byste 
v našem městě uvítali a my zjistíme, zda 
by to bylo reálné.                        
                                        

 
 

Na Michala Nesvadbu bylo téměř 
vyprodáno, ovšem finanční zisk MKS 
nepřinesl. Zato všem byly odměnou 
rozzářené oči malých návštěvníků. 
 
COUNTRY BYLO ZDARMA 
Do posledního místečka byl zaplněn 
stříbrský restaurant SHERWOOD, kde 
všem vyhrávala kapela  Miki band. Ta 
sice pochází s Plzně, ale její kolébkou je 
právě zmíněná restaurace. V roce 1994 
zde totiž kapela vznikla. Svůj název si 
dokonce odvodila z původního názvu 

restaurantu, který se jmenoval Miki bar. 
Zdeněk Mazáč, který je kapelníkem, 
původně v našem městě žil. Odmala si 
prý brnkal na kytaru, až založil country 
kapelu, která je všude vítaná díky 
svému repertoáru. Nabitý prostor  vše 
dosvědčoval. „Jsou fakt super,  mám  
country  ráda,“  prozradila  
 
 

 
 
 

nám posluchačka Milena Šimanová ze 
Stříbra. „Jen je škoda, že takových 
kapel tu vystupuje málo, měli by tu hrát 
aspoň každý měsíc,“ vyslovila zřejmě 
přání i ostatních milovníků tohoto žánru. 
 
FOTOKLUB SE UCHYTIL 
 

 
 
Jak jsme vás již informovali, po více než  
14 letech obnovil svoji činnost fotoklub. 
Snad proto, že hlavním členem je 
Ladislav Jiránek, jehož jmé-no je známé 
díky úžasným výstavám fotografií,  
přilákal kroužek  spoustu zájemců. Ti se 
scházejí každou první středu v měsíci 
v 19 hodin v klubovně v kulturním domě. 
Na jednom místě se setkávají amatéři i 
profesionálové, aby se něco nového 
naučili a směnili si své zkušenosti. Nikdy 
také nechybí foto-grafie k posouzení. 
Občas se také všichni seberou se svými 
fotoaparáty a vyrazí na „lov“ do blízkého 
okolí. Pokud máte zájem, chuť a 
jakýkoliv fotoaparát, přijďte se někdy 
podívat!                  
 
 

JAZZOVÁ PERLA ZÁ ŘILA  
Lahůdku v podobě půvabné jazzmanky 
Petry Vlkové z Prahy si nemohli nechat 
ujít naši občané. Vlková nejvíce 
koncertuje v našem hlavním městě 
v klubech a kavárnách. Je výbornou 
zpěvačkou, má svůj osobitý a silně 
emotivní projev, který posluchače 
dokáže uchvátit. Ve vinárně U rybiček sI 
tedy návštěvníci vychutnali nejen dobré 
víno, ale také klasické jazzové standarty 
doplněné o skladby světové hudby. „Je 
mi zde fajn a dobře se tu zpívá,“ 

prozradila nám zpěvačka. „Pro mě má 
každé místo svůj zvuk. Tady ve Stříbře 
je navíc vstřícný přístup a milí lidé. 
Určitě bych se sem někdy chtěla vrátit a 
prohlédnout si vaše město,“ plánuje si 
do budoucna Petra Vlková. Majitel 
vinárny David Ryba byl očividně 
spokojen. „Myslím, že se dnešek vydařil. 
Já osobně mám hudbu moc rád, proto 
sem často zvu dobré muzikanty. Tento 
prostor prostě hudbou žije,“ řekl nám 
Ryba, který se také svěřil s tím, že 
kdyby podobné akce nedotoval, nikdy 
by si žádné vystoupení nemohl dovolit, 
protože vstupné by je nikdy nezaplatilo. 
Tomu se říká láska k hudbě. A jak se 
krásná zpěvačka zamlouvala publiku?  
         

 
 
„Je prostě skvělá. Také jsme sem kvůli 
tomu přišli, abychom si při sklence 
kvalitního vína poslechli dobrou 
muziku,“ svěřili se nám jednohlasně 
Zlatka Adameková, Pavel Illek, Vojtěch 
Šrámek a Jaroslav Stahl. Ti ostatně také 
namítli, že se výběru akcí kona-ných ve 
stejný den shodli. Týž den 12. srpna se 
totiž ve stejnou hodinu otevřely dveře 
také příznivcům country v Sherwoodu a 
kapela Sifon vystoupila v areálu U 
Jevčáka. Na obou jmenovaných místech 
byla také slušná účast.    

 

stranu připravila M. Sihelská 
 
 

 

STŘECHY SE VŠÍM 
VŠUDY 

 

 
 

POKRÝVAČSKÉ, 
KLEMPÍŘSKÉ, TESAŘSKÉ 

A ZEDNICKÉ PRÁCE 
 

 
Dlouholetá zkušenost 

VYZKOUŠEJTE A UVIDÍTE 

TEL.: 608 960 555 
Hájek Petr 



 
NOVINKY PRO OBČANY 
 
Trpělivost p řináší r ůže 
 
Všem přeji krásný den a zároveň bych 
vás chtěl trochu poinformovat o 
novinkách našeho města. Nová lávka, 
jak jste si jistě již povšimli, zdobí cestu u 
mlékárenského rybníka. Její zbudování 
je krásným počinem na zpřístupnění 
této části parku pro širokou veřejnost, 
dokonce i pro občany, kterým se již 
nechodí lehce. Lávku, nebo chcete-li 
most, určitě můžeme nazvat výtvarným 
dílem a krásnou tesařskou prací.  Jen 
doufám, že unikne lidským vandalům a 
zůstane krásným soliterem parku. 
„Už se zase kope v Benešovce!“ opět 
poslouchám hartusení občanů na 
rozkopanou vozovku. Háček je v tom, že 
bylo nutné udělat nové veškeré  
inženýrské sítě a pak teprve pokračovat 
v práci na vozovce a na chodníku. 
Prostor před poliklinikou by měl být 
v provozu už 4. září 2006, kdy začnou 
chodit děti do školy. Teprve pak se vnoří 
stavba ve třech etapách do pěší zóny a 
měla by končit pravděpodobně 15. 
listopadu 2006. Prosím proto naše 
spoluobčany, aby  měli trpělivost a 
neztěžovali práci dodavatelské firmě 
ničením dopravních značek, ohraničení 
výkopů apod. Je vysoce pravdě-
podobné, že po ukončení těchto prací 
nastane mnohaleté období bez kopání 
v této zóně. Po ukončení etapy před 
poliklinikou bude obnovena činnost 
signalizačního zařízení a chodci mohou 
mačkat tlačítka pro přecházení, stačí 
jednou!!!  
 
 

 
 
 
Příznivou zprávu mám také pro 
všechny, kteří jezdí nakupovat do 
zahradnictví u řeky Mže. Odbočka 
k Partyzánské ulici je opět po dlouhých 
letech zase sjízdná pro auta a schůdná 
pro pěší. Vlastní Partyzánská se bude 
opravovat po dokončení vodovodu a 
kanalizace, provizorně bude upravena 
už po ukončení plynových rozvodů. 
 
O dalších novinkách ve výstavbě 
v našem městě vás budu informovat 
v říjnovém čísle.                              
                                     Michael Vaněk 
 

JEŠTĚ JEDNOU O STAVBĚ 
V SRDCI  MĚSTA 
 

 
 
Tak nějak to začalo…. 
Nejdříve se objevilo dopravní značení a 
zátarasy, pak jsme mohli několik dní 
sledovat řidiče, kteří silně brzdili před 
stavbou, neboť přehlédli značení. 
Naštěstí měli dobré brzdy, a tak pod 
bagrem neskončili.  
Samotná rekonstrukce „Benešovky“ už 
od začátku přinášela spoustu překva-
pení  a některé naše občany zbytečně 
znejistila.  Nejdříve se pod silnicí našlo 
staré sklepení. Zde musím potlačit fámy, 
které kolem toho vznikly, tutíž stavba se 
díky tomu neopozdila, nebyla nalezena 
kostra a ani  zde nebyl poklad po 
Němcích.  Sklep se zaevidoval a 
zabezpečil.  Stavbu nijak neomezil, 
pouze se v těchto místech zpevnil líc 
klenby, aby nedocházelo k propadům 
vozovky. Další překvapení na sebe 
nedalo dlouho čekat. O pár dní později 
se totiž v místech u potravin Kamila, 
našel mlýnský kámen. Jeho nález 
opravdu překvapil. 
„Kdysi tady stávala Chebská brána,“ 
řekla nám Ivana Osmiková z Památkové 
péče. „Je docela možné, že se k ní 
vztahuje i nalezený sklep, který mohl být 
součástí městského opevnění. 
Opotřebované mlýnské kameny se dříve 
dávaly do základů budov, protože se 
věřilo, že dokáží ochránit  před 
negativními vlivy,“ zamyslela se nad 
neobvyklým  nálezem Osmiková.  
V dalších měsících počítejte nadále  
s omezením v Benešově ulici a buďte 
trpěliví.  
Pokud se vše dobře udělá, bude tato 
ulice perlou našeho městečka. 
 

 
 
Dělníci se nestačili divit, když se jim 
podařilo vykopat mlýnský kámen. 

Martina Sihelská 

KOTEC O.S. PŘEBÍRÁ 
PROVOZ „KONTAKTNÍ 
MÍSTNOSTI“ 
Občanské sdružení Kotec, které se 
zabývá protidrogovou prevencí, 
realizuje ve St říbře terénní program 
pro uživatele drog a od 1. 6. 2006 
rozši řuje své služby p řevzetím 
provozu „Kontaktní místnosti“.  
 
V rámci terénního programu se naši 
pracovníci pohybují na ulici a v 
restauracích, klubech, diskotékách, kde 
vyhledávají a kontaktují skrytou populaci 
uživatelů drog. Snaží se je přímo v jejich 
přirozeném prostředí oslovit a motivovat 
k pozitivní změně a snížit zdravotní 
rizika spojená s užíváním drog (např. 
přenos infekčních chorob – HIV, 
hepatitidy). Jejich úkolem je také 
kontrolovat výskyt volně pohozeného 
infikovaného materiálu, který ohrožuje 
zdraví především dětí. Terénní program 
je ve Stříbře realizován od 13:00h do 
16:00h. Zájemci mohou volat na mobilní 
telefon: 608 656 538 a dohodnout si 
schůzku. 
 

 
Převzetím provozu „Kontaktní místnosti“ 
mohou své služby nabízet nejen 
samotným uživatelům drog 
v bezpečném prostředí, ale také široké 
veřejnosti (rodičům, partnerům a 
přátelům uživatelů drog).  
 
Služby „Kontaktní místnosti“ byly 
poskytovány pracovníkem MěÚ a budou 
nadále poskytovány ve stejném rozsahu 
pracovníkem o.s. Kotec.  
 
Občany města chceme upozornit na 
změnu otvírací doby. „Kontaktní 
místnost bude otevřena každý čtvrtek od 
12:00h do 13:00h a od 16:00h do 
17:00h. Mění se také číslo mobilního 
telefonu, na který můžou zájemci o 
služby volat: 608 656 538. „Kontaktní 
místnost“ zůstává na stejném místě (v 
budově polikliniky, z její druhé strany, 
vedle prodejny fotografie, přístup je z ul. 
Boženy Němcové). Služby jsou 
bezplatné a anonymita je zaručena. 

(redakce) 
 
 



 
NA ZELENÉ LOUCE 2006 
Dne 16. září jste všichni zváni do letního 
kina ve Stříbře na náměstí. Od 18. hodin 
se zde totiž bude konat 4.  ročník punk – 
rockového minifestivalu.  Určitě se 
můžete těšit na kapely : Pivo zdarma!, 
Benjaming Band, Sex Deviants, Pod 
Stolem, Pornografic Girl, SPZ. Vstupné 
je 50 Kč v předprodeji v MKS a Shandi, 
na místě pak 70 Kč. 
Jedná se o malý festival punk-rockové 
hudby pořádaný nejen pro mladé. 
Letošní ročník je vyjímečný tím, že je 
jednak až  v půli září a také tím, že 
přijede známá kapela z úplně jiného 
kraje a to z Trutnova. Skupina 
Benjaming Band je vůbec velmi 
zajímavá. Jejich hudba se dá popsat 
jako skotský punk. Jeden z členů totiž 
hraje na skotské dudy velmi melodické 
písně. Navíc je kapela čistě rodinná, 
otec a tři bratři. Nejmladšímu je teprve 
10 let a bubnuje jak o život. Další 
skupinou je Sex Deviants. Ti působí na 
Rokycansku již 10 let. O kvalitě jejich 
muziky nemůže být pochyb. Skupina 
Pod Stolem pochází z Plzně a také už 
hraje nějakou dobu. Další dvě kapely 
Pornografic Girl  a SPZ jsou zatím 
v začátcích své kariéry. Obě pochází ze 
Stříbra a doufají v hojnou účast, před 
kterou by se chtěli předvést. Nakonec 
vystoupí Pivo zdarma!, která je již ve 
stříbře známá čtyři roky a jejich hudba 
se vyznačuje specifickým punk-rockem  
s harmonikou.  
Chtěl bych touto cestou poprosit lidi, 
kteří žijí v okolí letního kina, o toleranci 
k této akci. Akce by měla končit 
s půlnocí. Nejen já děkuji za 
pochopení…                      

Aleš Bohuslav 
 
DOBRÉ VÝSLEDKY 
ATLETŮ 
Na první závody po letním přípravném 
období se vypravili atleti  Baníku Stříbro. 
Na Chodské patnáctistovce se v sobotu 
19.8.2006 představili 3. Lenka Lepičová, 
Daniel Čenščák  a Tomáš Jaša. Závody 
to byly velké, pořadatelům se podařilo 
zajistit kvalitní účast včetně mnoha 
závodníků – účastníků mistrovství 
Evropy. Lenka Lepičová přijela na 
závody po soustředění a únava byla 
znát. V rozběhu na 100 m byla 3. v čase 
13,01 sec., ale ve finále se již rozběhla 
a podstatně zrychlila, čas 12,71 sec. a  
4. místo je velice dobré. Ještě lépe si 
vedla v běhu na 300 m. Za vítězkou 
Bartoníčkovou (účastnicí ME) se 
odehrál souboj o druhé místo, který pro 
sebe rozhodla Lenka v dobrém čase 
41,68 sec. 
Daniel Čenščák  zkoušel poprvé běh na 
1 500 m. Očekával zařazení do 
kvalitnějšího běhu, pořadatelé jej však 
zařadili do běhu dorostenců. Ten 
suverénně vyhrál, vedl od začátku do 
cíle, doběhl s náskokem téměř 100 m 
před druhým závodníkem. Vzhledem 
k sólo závodu je dosažený čas 4:12,45 

slušný. Tomáš Jaša se připravuje na 
mistrovství starších žáků na 3 km. První 
přípravou byl závod na 1 000 m. Po 
pomalejším začátku přišlo až příliš 
rychlé druhé kolo, které však Tomáš 
nešel naplno a ztratil nepatrně kontakt. I 
když se mu jej nepodařilo plně smazat, 
dosáhl na 3.místo a dostal se poprvé 
pod hranici tří minut v novém osobním 
rekordu 2:58,8 min. První vystoupení po 
prázdninách tedy bylo velice úspěšné. 

Ing. L. Moravec 
 
B.  STŘÍBRO x  FK ŽÁKAVA 
 
Fotbalisté si při tomto zápasu užili 
pěkného deštíčku a tím se trávník 
proměnil v kluziště. Baník se ovšem jen 
tak nevzdává, a tak se do pustil do boje 
s vervou jim vlastní.  Hned po rohovém 
kopu se dostali naši fotbalisté do 
vedení.  Následovala pak šance za 
šancí, ale Stříbro je neproměnilo. Když 
pak přišla penalta od hostů, skóre se 
změnilo na 1:1.  Na takovém stavu i 
první poločas skončil. 
Druhý začal slibně. Baník měl spoustu 
šancí, ale nedokázal jich využít. Žákava 
se jen tak nedala, a tak náhle překvapila 
gólem a skóre se vyšplhalo na 1:2 pro  
Žákavu.  Naštěstí pak stříbrští proměnili 
penaltu a tak se konečný stav zastavil 
na remíze 2 : 2. Baník si tím na své 
konto připsal už třetí remízu po postupu 
do 1.A třídy a současně třetí bod. 
„Hodnotím výkony našich „kluků“ dobře. 
Máme letos docela dobrou sestavu, 
vrátili se nám někteří hráči a nesmím 
opomenout dobrou spolupráci se Slavií 
Vejprnice,“ ohodnotil nynější sestavu 
Eduard Havíř.  „Je vidět slušná úroveň. 
Myslím, že bych tímto mohl pozvat 
všechny příznivce tohoto sportu, aby 
přišli také povzbuzovat. Většina 
místních utkaní se koná v neděli,“ přišel 
také s pozvánkou Havíř.  Stadion 
prochází posledním rokem spoustou 
změn. Vedle nové víceúčelové haly 
můžete zaznamenat také, že se mění 
tvář tribuny a v neposlední řadě, což 
nejvíce ocení zrovna sportovci, se dělají 
nové šatny. 

(ms) 
 
MÁME  NOVÉHO OBČÁNKA 
 

 
 
Valerie Hradová se 10. srpna narodila 
ve Vojenské nemocnici. Holčička měřila 
47 cm a vážila 3,10 kg. 
 

ZÁKON JE ZÁKON ??? 
Podle přiložených fotografií našich 
občanů je zákon jedna věc a jeho 
dodržování věc druhá. Posuďte sami. 
 

 
 
Další místo zobrazuje vodorovné 
značení, které je před barem Absolut. 
 

 
 
 

PROBLÉM S PARKOVÁNÍM 
 
Naše město získá 66 nových 
parkovacích míst 
 
Na severním předměstí a také 
v Palackého ulici začala v srpnu 
výstavba nových parkovacích míst. 
Občané si stěžovali, že místa jsou 
neustále obsazená. Dá se to pochopit, 
neboť trend dnešní doby je cestování za 
prací, a proto mají některé rodiny dva, 
nebo i více automobilů. 
Hodnota vložená do parkovacích míst 
by měla dosahovat výše 620 000 Kč. 
 
 

 
 
 
 



 
SOUKROMÁ INZERCE 
 
KOUPÍM byt 1+1 v osobním vlastnictví. 
tel.: 736 787 326 
KOUPÍM byt ve Stříbře 50 – 65 m2. 
tel.: 724 288 361 
PRODÁM dětské kolo Rock Machina 
24“. Barva fialová, veškeré vybavení, od 
7 let. 
tel.: 724 288 361 
PRODÁM stavební pozemek ve Stříbře 
v ulici V domkách. 
tel.: 606 370 225 
PRODÁM garáž pod stadionem, cena 
dohodou. 
tel.: 606886788 nebo 374623683 po 18 
hod. 
PRODÁM 2 válendy s úložným 
prostorem 2 roky staré, k tomu 
ochranné polštáře na tyči, 2 starší křesla 
a jednu podnožku. Stříbro. 
tel.: 608 684 732 
HLEDÁM  muže do 60. let, jsem 50. letá 
vdova. 
tel.: 736 787 326 
HLEDÁM spolupracovníka (muže-ženu) 
na ostrahu objektu mimo Stříbro. 
Osobní auto vítáno (není podmínkou). 
tel.: 777 160 154 
PŘIJMU obsluhu baru (ženu) ve Stříbře. 
tel.: 608 878 823 
PRONAJMU  1 nebo 2 pokoje v bytě 
4+1 ve Stříbře (zařízené) v blízkosti 
gymnázia. Možnost spol. užívání kuch., 
WC a koupelny. 
tel.: 606 880 419 
PRODÁM garáž pod stadionem, cena 
dohodou. Tel. 606 886 788,, nebo po 
18.hod. 374 623 683  
 
Inzerci p řijímáme v kancelá ři MKS 
nebo elektronickou poštou (viz 
poslední strana) vždy do 20. v m ěsíci. 
Inzerce do 3 řádek je zdarma. Za 
každý další řádek ú čtujeme 20,-K č. 
 
 
Slavnosti vína podruhé 

 
Prý jedinou skvrnou 
minulého ročníku 
slavností vína byl nedo-
vezený burčák. Letos je 
přislíben v dostatečném 
množství. Cimbálovka 
bude hrát stejná a stejně 
pěkně jako loni  a navíc 
budete moci shlédnout 
pouliční di-vadlo. 
Možnost koupě 

archivního i stolního vína, stejně jako 
další občerstvení je samozřejmostí. To 
všechno bude v neděli 10. září od 13 
hodin na Masarykově náměstí.  
V případě nepříznivého počasí se akce 
překládá do sálu restaurace Beseda. 
Bližší informace hledejte  v denním tisku 
a na plakátech.  

 
Mir. Nenutil 

 

Svatováclavskej vejšlap  
Potřetí se můžete vydat přímo na sv. 
Václava na vejšlap. Letos je hostitelskou 
obcí Kostelec. Trasu (cca 13 km) 
můžete absolvovat po svých (zpáteční 
cesta autobusem) nebo coby cyklisté. 
Sraz pěších je v 9:28 před  
radnicí, cyklisté si naplánují příjezd do 
Kostelce na 14. hodinu. Diplom a 
občerstvení zajištěny. 

 
 
Tedy ve čtvrtek 28. 9. zdrávi došli! 

Mir. Nenutil 
 

CÍRKEV ŘÍMSKOKATOLICKÁ 
Bohoslužby v srpnu 
Stříbro: 
Každá neděle - 10.00 mše svatá 
 

SVÁTKY: 
08. září – Narození Panny Marie 
12. září – Jména Panny Marie 
16. září – sv. Ludmila 
28. září – sv. Václav 
 

POČASÍ 
Podle kroniky pana Vešty pokračuji 
v pranostikách i na měsíc září. 
Jakmile jde jelen do říje, tak rychle 
upustí od říje.  
Na narození Panny Marie 8.9. odletují 
vlaštovky. 
Když je na Matouše 21.9. hezké počasí, 
potrvá ještě čtyři týdny. 
Mráz před svatým Václavem 28. 9.  
bude brzy dlouho mrznout. 
Déšť na svatého Michala 29.9., světlé 
stodoly a nic v nich. 
Kolik mrazu před Michalem, tolik mrazu 
bude také po něm. 
Bude- li hřímat na Michala, bude hodně 
žita, ale málo ovoce a silný vítr. 
Když je na Michala hodně žitavek, bude 
o Vánocích hodně sněhu 
Když na podzim upředou pavouci hodně 
pavučin v jabloních, bude následovat 
nešťastný rok. Když se v pavučinách 
nachází moucha. očekává se střední 
úroda v tomto roce. Když se chytil červ 
do pavučiny, očekává se bohatá úroda 
v tomto i v následujícím roce. Nebude-li 
v pavučině žádný úlovek, následují 
nemoci a velké umírání. 
Když v pozdním podzimu hřímá, bude 
velká drahota. 
Kvetou-li na podzim ještě růže, bude 
následovat velké umírání. 
Lítá-li na Michala 29.9. babí léto, bude 
dlouhý podzim.  
Jak v září, tak budoucí březen, v obou 
měsících bude stejné počasí. 

Na Michala odkládá sedlák hrábě, srp i 
kosu. 
Tak musíme sledovat hlavně svátek 
svatého Michala, k němu se váže 
nejvíce pranostik. 

Jindřiška Netrvalová 
 
 
SOŠ, Benešova 508, St říbro 
Nabízí  
Kurz psaní na klávesnici 
desetiprstovou hmatovou metodou 
naslepo  
( tzn. bez dívání na prsty ) 
Kurz bude probíhat v deseti 
dvouhodinových lekcích 
Vždy ve středu od 15:30 do 17:00 hodin, 
začínáme 27.9. 2006 
Cena kurzu : 1 200  Kč. 
S sebou učebnici : 
Kroužek, Kuldová – Technika 
administrativy 1 ( zelená ) Lze koupit 
v Plzni v knihkupectví  Frauz nebo 
Moudrá sova asi za 87,- ) 
Předpokladem rychlé a úspěšné výuky 
je možnost  cvičit v době mezi 
jednotlivými lekcemi na elektronickém 
psacím stroji nebo na klávesnici PC. 
Pokud píšete často na klávesnici, 
neváhejte. Ušetříte spoustu času a 
nenamáháte oči. 
Přihlaste se v kanceláři školy nebo na 
tel. 374 622 276. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

KDE SI MŮŽETE KOUPIT  
 

STŘÍBRSKÝ 
ZPRAVODAJ  

 

• SUPERMARKET  
Západní předměstí 

• TRAFIKA  
 Vodičkova ulice 
• BUFET AUTOB. NÁDRAŽÍ 

Benešova ulice 
• TRAFIKA AUT. NÁDRAŽÍ 

Benešova ulice 
• KAMILA  

Benešova ulice 
• VEČERKA  

Benešova ulice 
• TRAFIKA RAJMAN 

Masarykovo nám. 
• TRAFIKA ŠILHÁNEK 

Masarykovo nám. 
• KOPIER PĚTROŠ 

Žižkova ulice 
• POTRAVINY KOLENOVÁ 

Plzeňská ulice 
• TRAFIKA  

Gagarinova ulice 
• TRAFIKA  

Větrná ulice 

 

PŘÍŠTÍ ČÍSLO BUDE 
ROZŠÍŘENO O VOLBY DO 
ZASTUPITELSTVA MĚSTA. 



 

 

ZÁŘÍ 
 

Léto, letos budiž pochváleno, pomalu 
končí, a začíná měsíc ne moc populární, 
zejména mezi mládeží – hola , holá, 
škola volá!! Na Moravě zase volá 
vinobraní… Výsledek je kolikrát téměř 
stejný, těžká hlava z daného. 
Ale naše kino volá také (…snad bude 
eliminovat ten fakt školy…), takže se 
společně podívejme na nabídku. Račte 
číst dále… 
 
Kdyby existovala filmová kuchařka 
univerzálních hollywoodských receptů, 
Firewall  by v kapitole krimi thriller zcela 
jistě nemohl scházet. Profesionální 
kuchař vzal pořádně provařené 
ingredience a výsledkem je po všech 
stránkách typický hollywoodský pokrm. 
To samozřejmě znamená, že prožitek 
z filmu je nic moc, resp. je jakýmsi 
souhrnem žánrových klišé, které 
nepřinášejí nic nového a originálního. 
Tudíž celkem snadno uhodnete dějový 
tok. Navzdory tomu všemu ale Firewall 
dobře funguje a diváka nenudí. Musíte 
se ale smířit s tím, že Harrison Ford už 
má svoje léta, Richard Loncraine se 
tentokrát neměl o co opřít a i Paul 
Bettany (pamatujete, mnich albín ze 
Šifry …?) si umí vybrat slabší chvilku. I 
proto Firewall vypadá tak, že ho ani 
svižnějších patnáct minut na konci 
nad vodu rozhodně nevytáhne. 
Je to k nevíře. Co ? Fakt, že slavné 
Dobrodružství Poseidonu, které je 
natočeno v roce 1972 a je o 20 minut 
delší než premiérový Poseidon , je taky 
mnohem napínavější, překvapivější, 
barvitější. Zkrátka lepší. Další remake, 
který se (jako obvykle…) nepovedl. 
Rychlá, jasná a efektní úvodní 
čtvrthodinka je ta lepší část filmu. 
Zbytek filmu (až na finále) tvoří čistě 
mechanická cesta ateliérovými 
dekoracemi, které občas působí jako 
překližka pro levný seriál. Prostě někdo 
jako Gene Hackman v nezapo-
menutelné roli pastora v Dobrodružství 
Poseidonu, zde ve filmu Poseidon, 
chybí. Katastrofický velkofilm? Kromě 
startu a finále spíše katastrofická nuda. 
Těch několik málo dobrých momentů, 
které Všechno nejlepší!  nabízí, se 
spolehlivě utopí v nekonzistentním 
scénáři, který naprosto postrádá 
rafinovanost („pointy" uhodnete 
dopředu), a v moři křečovitých dialogů a 
umělého moralizování. S výjimkou 
Preisse nenarazíte na "skutečné" 
postavy, jen umělé loutky na vrcholu vší 
trapnosti. Bohužel i můj favorit Dolanský 
si vybral slabší chvilku, ale to je spíše 
scenářem. Většina scén je zbytečná 
vata, proto se tak často člověk diví, že 
plynulost děje nějak drhne. Poměrně 
zbytečná věc, která nemá ani na to, aby 

diváka hodinku a půl bavila. Český 
filme, co se s tebou děje ??? Filmaři se 
před časem bouřili, že nemají pomalu za 
co točit, ale neměli by se taky bouřit 
diváci, že nemají na co koukat ???!!!  
Zatímco kina jsou zaplavována animáky 
naprosto béčkovými (Divočina) nebo 
občas přijde sem tam vydařený pokus 
(Doba Ledová 2), tak Za plotem  se 
vrací ke starým dobrým Shrekům nebo 
Toy Story. Přitom ještě před dvěma lety 
by nám tenhle animák připadal skrz 
naskrz průměrný (přeci jenom se 
Shrekem se rovnat nemůže). Dnes je 
ale situace jiná a Za plotem krásně 
pobaví a kupodivu uspěje i v zobrazení 
postav. Žádná figurka není ve filmu 
samoúčelně, má svoji dobře budovanou 
vlastnost, a ať už je sympatická nebo 
protivná, uznejte, že na charakteru si 
tvůrci dali záležet. Když přijdou na řadu 
gagy a vtipy, žasnete. A pokud máte 
děti, vemte je sebou! I když mnoho fórků 
nepochopí, nudit se rozhodně nebudou! 
Všichni se dobře pobaví. 
Libertin  je hodně temný film o šíleném, 
ale naprosto geniálním druhém hraběti z 
Rochesteru. Už dlouho jsme neměli 
šanci vidět debut dosahující podobných 
kvalit - jméno Laurence Dunmore 
bychom si měli rozhodně zapamatovat. 
Johnny Depp zase předvádí jednu ze 
svých nejlepších kreací, hraje doslova 
jako o život, strhává na sebe pozornost 
takovým způsobem, že jej musíte 
milovat, i když jeho prolog je dost jasný : 
"I do not want you to love me." Kamera 
je úchvatná, díky ní je navozena 
atmosféra temna, stejně tak výprava a 
masky - zobrazení lidského bahna a 
špíny je neskutečné. Všichni do kina, 
tohle je nutné vidět … 
Nejzbytečnější remake všech dob je 
Satan p řichází . Moore operuje s 
omezeným rozpočtem, nedokáže z 
herců, ani vyumělkovaného prostředí 
vykřesat atmosféru a starý příběh s 
novou fasádou místy působí až směšně. 
Naprosto nudné peklo pro všechny 
znalce originálu, nevýrazná a vysušená 
hororovka pro nováčky. Vraťme se k 
Donnerově verzi a tohle hezky 
roztrhejme, spalme a nechme rozptýlit 
do čtyř různých veletoků. 
Pamatujete si na kreslený seriál, ve 
kterém Superman s nadšením říkal 
"hop, hop a letím!"?. Tak je to naprosto, 
ale naprosto to samé, akorát hrané a s 
260ti miliónovým rozpočtem. A výsledek 
- žádné polidštění, žádné silné osobité 
momenty, jen sled hezkých obrázků, do 
toho jedna efektní akční scéna a  
naprosto nevyužití herci na všech 
frontách. To je Superman se vrací . 
Bohužel je scénář tak hloupý, že ač jsou 
herecké představitelky jakkoli 
sympatické, na lepší než průměrné 
hodnocení to nestačí. Latinskoamerický 
nádech měl však vždycky své kouzlo, ať 
už to byly Pistolnice, Tenkrát v Mexiku, 
Muž v ohni, či Zorro a ani tento snímek 
není výjimkou. Hezké kulisy (kamera je 
místy úchvatná) a jemná strunná hudba 

patří mezi typické ingredience. Dámské 
duo je rozhodně to nejlepší, co může 
toto dílko nabídnout. Nad krásou Salmy 
Hayek se tají dech a společně s 
Penelope si na plátně skvěle rozumějí. 
Jejich společné scény jsou tak 
pravděpodobně ty jediné opravdu vtipné 
za celý film. Akce je neslaná nemastná 
a finále je vyloženě trapné. Blbůstka na 
jedno pokoukání, to je Sexy pistols . 
Tož nashledanou příště… 
 
 
 

 

KINO SLAVIA   
 

Promítáme od 19,30 hodin  
 
01.-02.  Pá-So 
FIREWALL 
( akční )  USA 
 
04.-05.  Po-Út 
POSEIDON 
( katastrofický ) USA 
 
12.  Út 
LIBERTIN 
( drama ) Anglie 
 
14.-15.  Čt-Pá 
SATAN PŘICHÁZÍ 
( horor )  USA 
 
18.-19.  Po-Út 
RYCHLE A ZBĚSILE – 
Tokijská jízda 
( akční )  USA 
 
21.-22.  Čt-Pá 
SUPERMAN SE VRACÍ 
( sci-fi+fantasy ) USA 
 
25.-26.  Po-Út 
SEXY PISTOLS 
( western ) Francie+Mexico 
 
PRO MAJITELE cestovního 
pasu po m ěstských cestách 
i necestách 
 
10. Ne-15,00hod. 
11. Po-17,00hod. 
ZA PLOTEM - animovaný 
(rod. kom.) USA 
 
10.-11. 19,30 hod. 
VŠECHNO NEJLEPŠÍ 
( komedie ) ČR 
 
 
TĚŠÍME SE NA VÁS VE STŘÍBRSKÉM 
KINĚ SLAVIA. VYUŽIJTE MOŽNOSTI 
ZAKOUPENÍ VSTUPENEK V PŘED-
PRODEJ I!! 
 
 
 

RECENZE 
LADISLAV KAJABA 

 



 
Byl jednou jeden d ům…a 
jedno m ěsto  
Letmé připodotknutí jednoho z kolegů 
pamětníků se týkalo ulice Mánesovy a 
Bezručovy. V tomto případě se, jak již 
bylo shora řečeno, necítím dostatečně 
kompetentní ku konkrétnějším popisům 
dřívějšího stavu a jeho případných 
změn. Osobní zkušeností tak mohu 
potvrdit jen připomínku, podle které 
bývala dnešní Bezručova ulice volně 
průchozí v přímém směru od Konviktu 
až na křižovatku Mánesova-
Dostojevského-Bezručova. K jejímu 
stavebnímu přehrazení pod dvorem 
tehdejšího OSP (č.p.402) došlo někdy 
ve druhé polovině 60.let. K dalším 
detailům dané lokality by bezpochyby 
bylo nejlépe, aby promluvil přímo 
některý z tamních starousedlíků. 
Z  kategorie ověřených a pamětníky 
potvrzených domněnek je kauza 
„Studna pod Smutečním vrchem“. Zde 
se mi přímo od obyvatele přilehlé 
usedlosti dostalo ujištění, že mnou 
popisovaný blok zdiva skutečně studnu 
skrýval. Pro značnou zanedbanost a 
stále se opakující případy znečišťování 
nelegálně ukládaného odpadu byla 
studna nakonec zrušena a zavezena. 
Dodnes však prý v onom místě dochází 
ke drobným propadům. 
Nakonec snad je příhodno, vzhledem 
k aktuální situaci, věnovat pár slov 
místu, které opět (během mého života 
již po několikáté) v současné době 
prodělává poměrně zásadní dispoziční 
změny. Tím místem je křižovatka dnes 
zvaná „U Penny“. Ta v počátečním 
období tohoto vzpomínání mívala dosti 
odlišný půdorys. Pochopitelně, že zcela 
chyběla možnost odbočení doleva (ve 
směru od města). Směr Rozvadov 
zhruba odpovídal dnešní trase. Větev na 
Planou ale vycházela od města 
pozvolněji, což ostatně donedávna 
naznačovaly tolik medializované 
vzrostlé kmeny stromů. Ty dříve totiž 
rostly právě podél silnice vedené tímto 
směrem. Křižovatka zde tedy měla tvar 
poměrně ostrého Y. Uvážíme-li, že 
v jejím nejkritičtějším cípu původně 
stávala stodola…nebyla dopravně-
bezpečnostní situace zdejšího 
komunikačního uzlu nijak optimistická. 
Stodola odešla do „věčných lovišť“ 
v druhé polovině 50.let , čímž se zlepšila 
přehlednost místa, ale radikální změna 
nastala teprve s realizací silničního 
obchvatu, slavnostně otevřeného 
1.9.1972. (Mimochodem – úvahy a 
studie na téma odvedení tranzitní 
dopravy mimo střed města existují již 
z dob před 2.světovou válkou.) 
Zde bych mohl prozatím svoje příspěvky 
ku zvolenému tématickému okruhu 
uzavřít. K jednomu z mnohých, neboť 
vzpomínky je možno nasměrovat na 
bezpočet oblastí. (Některých jsem se již 
vlastně zlehka dotkl.) Rozpitvávat by se 
například dalo, kde a kdy ve městě 
sídlila jaká instituce, obchod, nebo dílna. 

Kde bydlel ten či onen. Co se  kdy 
přihodilo…atd, atd. 
Jako malý závdavek si třebas pokusme 
vybavit doby, kdy interiéry č.p. 563 
v Mánesově ulici sloužily jako ordinace 
lékařů (a nezbytná přidružená 
pracoviště), kterážto koncentrace 
medicínské péče byla (a doposud stále 
je) v lidové mluvě zvána „Ústav“. 
Oficiální titulace snad  byla „Ústav 
národního zdraví“ - v tomto případě 
„Okresní“, čili OÚNZ. Později pak začalo 
být více užíváno výrazu „POLIKLINIKA“. 
A dokážeme ve vzpomínkách vstoupit i 
do suterénu téže budovy - tedy k jejím 
základům? Tam se totiž nabízela 
možnost naplnit ty nejzákladnější 
zásady péče o tělo, jelikož právě tam 
bychom v oněch „dávných dobách“ 
nalezli Městské lázně a jejich vanové a 
sprchové koupele (snad i páru). Laskavý 
čtenář si nepochybně uvědomí, že v 
„oněch dávných dobách“ ne všechny 
bytové jednotky musely oplývat 
zařízením hodným názvu  „koupelna“. 
Nebo z jiného konce…že ještě 
v nádherných létech počátků mého 
dospívání míval v prostorách dnešního 
lokálu restaurace „U Fialů“ (č.p.111) 
svoji krejčovskou dílnu pan Gerhard 
starší (nebo snad nejstarší), kterýžto 
dobrý muž mi v době intenzivního boje 
proti moru „páskovství“ ochotně zúžil 
nohavice konfekčních manšestrových 
kalhot, a to na neuvěřitelných 19cm, 
čímž mnou byl učiněn rázný krok vstříc 
dospělosti, neboť jsem se tak zařadil 
mezi mírně narušenou raně pubertální 
mládež a ani paragon na 11,5kg 
odevzdaného sběrového papíru už na 
tom nemohl nic podstatného změnit. 
(Pro přiblížení ducha oněch let dodejme, 
že v té době  oděvní filosofie jistého 
Nikity Sergejeviče dávala přednost  
střihům spíše rozevlátějším.) 
A což takhle vzpomenout na…a nebo 
raději na…? Ne, prozatím dosti. 
Původní námět je snad v rámci mých 
paměťových možností vyčerpán. Jisté 
ale je, že se nabízí nespočet cestiček k 
výletům proti proudu času. 
Tak třebas zase někdy jindy. 
Nová moderní technika skýtá nebývalé 
možnosti, což by snad mohlo 
provokovat i k úvahám o případném  
návratu k původnímu textu, 
pochopitelně, že operativně 
aktualizovanému, ale především - 
doplněnému poměrně slušnou kolekcí 
dobových fotografií. 
V době, kdy píši tyto řádky, jde ale jen o 
velice volné úvahy ve fázi shánění právě 
těch fotografií (to na straně jedné) a 
osobního zápasu s onou moderní 
technikou (to na straně druhé). A za třetí 
- a především – u vědomí přirozeně 
probíhajících degenerativních procesů 
bych si  měl poněkud přichvátnout – 
dokud jsem vůbec ještě schopen si na 
něco vzpomenout. Prozatím se těším na 
případné další čtenářské   připomínky 
k dosud uveřejněným kapitolám. Každý, 
třeba i  zdánlivě nepatrný postřeh či 

dodatek přináší obohacení o další 
pohledy na, byť poměrně nedávnou, 
minulost našeho města. Místo, ve 
kterém žijeme, se tak v našem 
podvědomí zabydluje lidmi a jejich 
příběhy, osobními zážitky, 
vzpomínkami…stává se součástí naší 
identity…dostává se nám „pod kůži“. Já 
osobně vnímám tento pocit jako 
příjemný. 

František Samec 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

HORNICKÝ SKANZEN  
STŘÍBRO 

 

Hornicko - historický spolek 
Stříbro a generální partner akce 
ČEZ a.s., Nadace Duhová 
energie  

si vás dovolují pozvat 
 

9. září 2006 
 

na 
 

SLAVNOSTNÍ 
ZNOVUOTEVŘENÍ 

KRÁLOVSKÉ 
DĚDIČNÉ ŠTOLY 

PROKOP  
 

a na oslavu 
 

200. výro čí výstavby 
Červené lávky 

 

Tyto akce se uskuteční u 
příležitosti Mezinárodního dne 
památek a budou probíhat 
v malebném údolí řeky Mže 
v prostoru tzv. Červené lávky 
 
Předpokládaný program: 
 

9.30 
Slavnostní akce k 200. výročí 
výstavby Červené lávky 
 

10.30 
Slavnostní znovuotevření 
Královské dědičné štoly 
Prokop 
 

           
    

                                    

 

 
 

- změna programu vyhrazena - 

 



 
          
 
 
 

PÁTEK   

TŘINÁCTÉHO ! 
Víte, že si v České  republice  v průběhu 
kalendářního  roku   připomínáme 7  
státních  svátků,  5 ostatních  svátků, 9 
významných dnů ČR a 46 každoročně 
připomínaných dnů ( např. 31.5. je  
Světový   den bez tabáku, 16.11. 
Mezinárodní  den tolerance ………..) ? 
Přestože  kalendář  neuvádí  pátek  
třináctého  jako  výjimečný –každý z nás  
si jej uvědomuje a s napětím  očekává, 
zda bude dnem  šťastným, či  smolným. 
Pro všechny absolventy a učitele  
současného Gymnázia a Obchodní 
akademie Stříbro (včetně dřívější   
Střední pedagogické školy a Eko-
nomické  školy) bude  pátek  t řináctého  
října 2006 přinejmenším dnem 
příjemným. 
Na tento  den připravují  kantoři a 
studenti  Gymnázia Stříbro   společné  
připomenutí  60 let existence  školy 
(Gymnázium; Střední pedagogická 
škola; Ekonomická škola; Obchodní 
akademie), z toho 10 let v nové  
budově.  P o z v á n í   ke společnému  
setkání a připomenutí  studentských  a 
kantorských let  předkládáme Vám 
všem, kteří jste  prožili  vše co ke  škole, 
učitelování a studentskému  životu patří. 
Doufáme, že tato informace bude 
prvním krůčkem k  tomu, aby Váš 
kalendář  obsahoval  u  dne  13.10.2006  
poznámku: jedu, letím, jdu, těším se, 
musím dát vědět spolužákovi……….. 
Představa organizátor ů – program 
setkání: 
od 13,00  hod.  bude škola otevřena  pro 
všechny „příchozí“ – bývalé učitele, 
studenty, zaměstnance. 
Ve škole budou připraveny  vzpo-
mínkově koncipované expozice (foto, 
kroniky, video… ) 
Pro  bývalé  studenty  budou  určeny  
učebny  k  případnému  společnému            
posezení. 
V  16,00 hod. slavnostní  zahájení; 
přivítání  hostů – oficiální  část  akce 
průběžně možnost  prohlídky školy; 
občerstvení; prostor pro  setkání  a  
rozhovory.  Od 16,00 hod.   restaurace  
BESEDA  rezervována  pro všechny 
třídy  i  jednotlivce,  kteří po prohlídce 
školy chtějí společně posedět, 
zavzpomínat , občerstvit se …. 
Od 19,30  do  21,00 hod.   hudba k  
poslechu  i  k  tanci. Ve 21, 00 hod.        
předpokládaný konec   setkání  ve škole  
i  v Besedě. 
Nezapomeňte! Hned po  Mezinárodním  
dni za omezení  přírodních  katastrof 
(12.10. ) je pátek  třináctého  října 2006  
-  a ten  bude NÁŠ  - studentů,  kantorů 
a zaměstnanců  bývalých  i  současných 
škol – G;  SPgŠ; OA;  EŠ. 

Další  informace jsou  uvedeny na 
webových stránkách školy :  
www.goas.cz 

Za všechny, kteří  setkání  připravují, 
pozvání předkládá a na  setkání  se těší     

Bohuslav Červený 
 

Mlýny ve St říbře 
(1. část) 
Určitě se naše město tak rychle a 
úspěšně rozvíjelo, když u nás teče řeka 
Mže. A naopak, lidé se zde usadili, 
protože tu řeka představovala dopravní 
tepnu. Síly vody se učilo lidstvo využívat 
od dávnověku. 
Začněme Máchovým Údolím, které 
kdysi k městu patřilo a nyní je opět 
městskou částí. Tam kdysi stával 
Třemšínský mlýn, později řečený Nový. 
Mlýn patřil k městu a Stříbro jej 
pronajímalo včetně pily. O tom je zápis 
z roku 1790. Když byla zrušena robota 
v roce 1848, byl Třemšínský mlýn 
rozdělen celkem mezi 10 majitelů. Do 
roku 1945 zde žilo 12 zemědělských 
rodin včetně mlynáře. Mlýn měl dvě 
stolice a sloužil do roku 1957 pak už 
jako šrotovna. Také zde byla turbina  na 
výrobu elektřiny a pan Vešta píše v roce 
1977, že turbina je dosud v provozu. 
V Máchově Údolí stával ještě jeden 
mlýn, kterému se říkalo mlýn 
v Izabolinově údolí. Název údolí jsem 
dobře z knihy opsala a možná se někdo 
ozve a opraví mě. Tento mlýn měl dvě 
stolice, pilu s velmi moderním zařízením 
a vlastní elektrárnu. Ta dodávala 
elektrický proud do všech domů 
v Máchově Údolí a také do Vrbice u 
Stříbra. Zařízení také sloužilo 
k pumpování vody z blízkého dolu ve 
Vrbici a pod Šibeničním vrchem. Také je 
zajímavé, že v Máchově Údolí byla 
hospoda, bydlelo tam 16 rodin ve 
vlastních domcích. 
Kostní mlýn se nacházel  na levém 
břehu řeky Mže pod Máchovým Údolím. 
Mlely se zde kosti a tak se vyráběla 
kostní moučka. Po 2. světové válce 
mlýn chátral a záhy byl v rozvalinách. 
Mlýn U Všech svatých stával na pravé 
straně řeky, byl v provozu do roku 1956. 
Měl dvě stolice a vlastní elektrárnu. 
Dnes se tam říká Na Benzině, protože 
Benzina Plzeň tam měla rekreační 
středisko. 
Další mlýn se jmenoval Herinkův, ale 
správné jméno prý je Podhorský, 
protože se rozkládal pod kopcem, 
kterému se říká Podhora. Jako mlýn 
fungoval až do roku 1958. Později 
pracovala jen elektrárna, která dodávala 
elektřinu do továren okolo nádraží, třeba 
pro Oharu, jak se tenkrát jmenovala 
textilka za nádražím. O tomto 
Podhorském mlýně píše pan Vešta, že 
shořel 23. 11. 1622. V té době byl 
zástavním pánem Stříbra Ilov, kterému 
vyhořelý Podhorský mlýn prodala vdova 
po majiteli Kateřina Šmardochová za 
1000 zlatých. Ilov ho nechal postavit 
jako moderní a výnosné zařízení. 

Protože Ilov dal strhnout část 
městského opevnění (měl na to peníze 
a buďme mu vděčni), použil kámen 
z městských hradeb na stavbu 
velkolepého jezu pro svůj mlýn. Jez byl 
chloubou středověké přehrady, která 
umožnila velké zásoby vody pro vodní 
dílo a přetrvala až do 2. poloviny 20. 
století, jak se zmiňuje pan Vešta.  
Také na řece Úhlavce stával Papírový 
mlýn pod dnešním železničním mostem. 
V roce 1870 byl při stavbě tohoto mostu 
stržen. Pan Vešta uvádí, že mlýn měl 
dlouhou historii, ještě roku 1838 si 
nechal kronikář Watzka tisknout svoje 
dějiny Stříbra na tomto papíře. Prý nikdy 
nebyl žádný takový výtisk nalezen. 
Parní Justův mlýn se nacházel přímo na 
vlakovém nádraží, pracoval od roku 
1890 jako sušárna brambor a později se 
tu také mlelo obilí. Měl dokonce čtyři 
stolice, později byl poháněn ne parou, 
ale elektřinou. Mělo ho v nájmu 
hospodářské družstvo, které ho také 
využívalo jako sklad obilí. 
Červený mlýn je úzce spjat s dějinami 
města, připomíná se poprvé v roce 
1380. Pan Vešta dlouze popisuje ve své 
kronice konání majitele za 1. světové 
války. Kdo chtěl na Červeném mlýně 
mlíti načerno, když tenkrát byl veliký 
hlad, musel nechat polovinu obilí ve 
mlýně a ještě přivézt do zahrady 
mlynáře dobrý kompost. Mlynářova vila 
je dodnes krásný dům po pravé straně 
za plovárnou. Tam prý na zahradě se 
vršil kompost do výše dvou metrů. 
Někteří si ještě pamatujeme míchárnu 
krmiv a dnes tam běhají velcí hlídací 
psi. 
Panský mlýn těsně u kamenného mostu 
je velmi starý, do roku 1938 se tu mlel 
živec, který se dobýval u Obecního 
mlýna na Úhlavce. Rozemletý živec se 
podle tvrzení pana Vešty rozesílal do 
celého světa. 
Mlýn pod starým mostem se připomíná 
již roku 1310, kdy se o něj přel klášter 
křížovníků s červenou hvězdou, který 
spravoval městský špitál, a pán z Vlčí 
hory.Spor vyhrál stříbrský klášter, a my 
se tak dovídáme, že mlýn existoval a 
jaké měl povinnosti vůči špitálu.Také se 
tu mlel slad pro místní pivovarnictví. 
Později tu byla městská elektrárna na 
vodní nebo parní pohon. Majitel 
Heinzman nechal 28. října 1918 vypnout 
elektriku, když slavila česká národnost 
ve Stříbře vznik Československé 
republiky. Kvůli tomu došlo ve městě 
k velkým výtržnostem mezi Čechy a 
Němci. Ze všech budov byli strháni 
rakouští orli jako symboly odcházející 
moci a většinou skončili ve Mži. Odnesl 
to také pomník Josefa II., který stával na 
východní straně náměstí  směrem 
k pivovaru. Pan Vešta dále vzpomíná,  
že tato elektrárna dodávala elektřinu pro 
celé Stříbro ještě v roce 1965. Kilowata 
stála pár halířů a my jsme si toho 
nevážili. 

Jindřiška Netrvalová 
 



 

 
LHOTA BUDE MÍT 
TURISTICKÉ  CENTRUM 
Teprve koncem května byl položen 
základní kámen ve Lhotě u Stříbra a 
dnes už je práce v plném proudu. Na 
malebné návsi u rybníčka se začíná tyčit 
hrubá stavba.  Realizace myšlenky 
umístit do Lhoty centrum pro turisty 
vznikla současně při práci na průvodci 
cyklotrasou přátelství v roce 2005. Lhota 
totiž leží na nadregionální cyklotrase č. 
37 ze Stříbra do Vohenstraussu, která je 
součástí mezinárodní trasy Praha – 
Paříž.  Místo se zároveň nachází na 
rozhraní dvou okresů, je částí města 
Stříbra a obyvatelé Lhoty se k tomuto 
návrhu postavili vstřícně.  Tiché okolí, 
kde jezdí jen minimum automobilů, 
přímo vybízí k rekraci a odpočinku. 
 
 

 
 
Základnímu kamenu se v květnu dostalo 
požehnání od pátera Michaela Špána. 
Byl i symbolicky zkropen  šumivým 
sektem.  Na místě se sešli občané Lhoty 
náměstek hejtmana Plzeňského kraje 
Vladislav Vilímec, krajský radní Pavel 
Karpíšek a samozřejmě zástupci města 
Stříbra. Ze sousedních německých  
 
 

 
přátel přijal pozvání místostarosta 
Vohenstraussu Horst Frötschl.   
Centrum by mělo být postaveno do 
konce tohoto roku. V objektu se má  
nacházet sociální zázemí, možnost 
odpočinku či spartanského přespání. 
Plánuje se i umístění pobočky infocentra 
města Stříbra. V chráněném prostoru  
nalézat velké mapy a možná by zde 
mohla být i půjčovna bicyklů. 
Právě pro cykloturisty může být Lhota 
velice dobrým výchozím bodem při 
poznávání Stříbra a okolí. Vesnička má 
totiž velice strategickou polohu. Do 
deseti kilometrů se v jejím okolí nachází 
Kladruby, Stříbro, zámek Rochlov, 
golfové hřiště Alfrédov a další neméně 
zajímavá místa.  
 
TRHY NA NÁMĚSTÍ 

 
 
Stříbrské trhy jsou zatím každý čtvrtek. 

 

 
NOVÁ LÁVKA  
Vytoužená lávka se konečně vypíná u 
mlékárenského rybníka. Obyvatelé jsou 
spokojeni, neboť lávka jim značně 
zkracuje cestu ze Severního předměstí 
do města, či k autobusovému nádraží. 
Stará lávka byla nevyhovující hned 
z několika důvodů. Předně  byla občas 
zatopená, a tutíž neprůchozí a dále 
navazující cesta je prorostlá kořeny 
stromů a bývá rozbahněná. Terén pak 
komplikoval cestu lidem o holích a 
maminkám vezoucí kočárky.  A jak se 
líbí? Na to nám odpověděla  Alena 
Spourová, která pečuje o seniory 
v Domě s pečovatelskou službou na 
Větrné ulici. „Senioři jsou moc 
spokojeni. Lávka se jim líbí a nejvíce ji 
využívají, když chodí na nákupy do 
Penny marketu. Místa u rybníka také 
využívají k odpočinku.“  Doufejme tedy, 
že lávka přináší potěšení všem a že ji 
brzy nepoznamená ruka vandala.  
 
 
 
 
KUKÁTKO M ĚSTA 
Který objekt se vám líbí více? 
 

 
 
Při pohledu na tento dům můžete 
namítnout, ti lidé nemají peníze na 
dokončení, popř. mají nějaké potíže. 
Ano, tak se to dá také pojmout jako 
uspokojivé řešení. Ale aspoň před 
domem uklidit, aby nedělal ostudu 
celému městu, to by možná šlo. Turisté 
jistě pak odpustí neomítnutou fasádu. 

 
 

Úprava udělá hodně…. 

 

 



 

PROGRAM DNE EVROPSKÝCH PAMÁTEK 2006  

                  
1. RADNICE   

prohlídka a zakoupení „ Pasu po městských cestách i necestách“ 
2. HOTEL ALEXANDR  

prohlídka středověké studny + staré filmy o Stříbře v kavárně 
3. „ZLATÝ KALICH“ – DV ŮR  

„Stříbrské sele“ (pro majitele PASU zdarma) a další občerstvení. 
Program:  Divadelní představení souboru Divoch od 10.30, 11.30, 12.30, 13.30, 14.30 a 

15.30 hodin 
4. BÝVALÝ KOSTEL MÁ ŘÍ MAGDALÉNY (letní kino)   

zábavný program pro děti i dospělé: 11.00 -  13.00 – 15.00 -  16.00 
5. MĚSTSKÉ MUZEUM 

prohlídka + vernisáž fotografické výstavy „ LÉTO 2006“ v 10 hodin  
 Program: Šermířské turnaje a tance – od 13 a 15 hodin  (prostranství před muzeem) 
6. MINORITSKÉ ZAHRADY  

samostatná prohlídka s možností zastavení ve vinárně „U Rybiček“ 
7. KOSTELÍK NANEBEVZETÍ PANNY MARIE ( u benzinové p umpy AGIP) 

výstava děl stříbrských amatérských umělců a zahájení sbírky na opravu objektu 
8. KOUBKOVA BRANKA  

výstavka drobného domácího zvířectva s malým překvapením pro majitele PASU (zajišťuje 
ZO ČSCH Stříbro) 

9. HORNICKÝ SKANZEN 
 Program:    slavnost  u Červené lávky   v  9.30 hodin    

Znovuotevření hornického skanzenu  v 10.30 hodin s možností návštěvy 
důlního díla. 

10. Kostel VŠECH SVATÝCH 
Slavnostní koncert v 19.00 hodin 
Hrají:  Dalibor Pavlovic – trubka 
                     Ji ří Chlum - varhany                                      

 Program: Henry Purcel    Trumpet – Tune and air  (trubka) 
(1659 – 1695) 
Johann Pachelbel      Toccata  g-moll   
(1653 – 1706)                          
Johann Sebastian Bach  Air      (trubka) 
(1685 – 1750) Preludium a fuga e-moll BWV 533                                                                                                                                                                                                     
G.Ph.Telemann                                   Chorálová předehra:    
(1681 – 1767)                                   „Wie schön leuchtet der Morgenstern“  (trubka)                           
F.X.Brixi                                              Toccata 
(1732 – 1771) 
H.K.Hessel                            „Jauchzet Ihr Himmel“                         (trubka) 
(1983) 
F.X.Brixi             Fuga c-moll  
(1732 – 1771) 
G.Friedrich Händel     Air, Bourrée ze Suity D-dur                  (trubka)                  
(1685 – 1759)                                                                            
Girolamo Frescobaldi    Canzona  a-moll 
(1583 – 1643) 
 Jeremiah Clarke     Trumpet voluntary  
(1659 – 1707)             (The Prince of Denmark‘s march)        (trubka) 
 
 
- ZMĚNY V PROGRAMU DNE PAMÁTEK VYHRAZENY -  


